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Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Dikkatlerin başka 
alanlara çekildiği dönemlerde dahi Gazze'nin 
unutulmasına biz müsaade etmedik, etmeyeceğiz." 
dedi.

TOBB Başkanı 
Hisarcıklıoğlu: "Özel 
güvenlik görevlileri can ve 
mal güvenliğinin 
sağlanması sorumluluğunu 
paylaşıyor"

Bakan Yerlikaya: Milletin ruhunu yansıtmayan 
bir anayasayla demokratikleşme olmaz

DEİK Türkiye Avrupa İş Konseyleri 
Koordinatör Başkanı Yalçındağ'dan "Schengen" 
açıklaması

SSB Başkanı Görgün: Türk savunma 
sanayisindeki üretme çevikliği 
NATO'da da en üst seviyede 
farkındalık oluşturdu

YTB ve ICYF arasında "Ümmet 
Burs Programı" işbirliği anlaşması 
imzalandı

MSB: Çelik Kubbe hava savunma sistemini 
tüm ülkemize yaymayı planlıyoruz

MÜSİAD İngiltere’den Lordlar 
Kamarası’nda Ticaret Zirvesi

Bakan Kacır: Ülkemiz akademide 
kadınların varlığı ve temsiliyeti 
bakımından pek çok Avrupa ülkesinin 
ilerisindedir

Bakan Bolat'ın Rusya temaslarında 
ticaretten yatırıma birçok konu 
masaya yatırılacak

Kırgız Edebiyatının Güçlü Kalemleri 
TÜRKSOY’da Onurlandırıldı

Cumhurbaşkanı Erdoğan: Gazze'nin 
unutulmasına müsaade etmedik, 
etmeyeceğiz

Anadolu Ajansı'nın (AA) 'ev sahibi fotoğraf sağlayıcısı' 
olduğu İslam İşbirliği Teşkilatı (İİT) 51. Dışişleri Bakanları 
Konseyi Toplantısı, Lüt� Kırdar Uluslararası Kongre ve 
Sergi Sarayı'nda gerçekleşti.

Yurtdışı Türkler ve Akraba Topluluklar Başkanlığı (YTB) 
ile İslam İşbirliği Gençlik Forumu (ICYF) arasında 
"Ümmet Burs Programı" işbirliği anlaşması imzalandı.

Edebiyatın 
iyileştirici 
yönüne dikkat 
çeken 
Kazakbaev, bu 
tür 
etkinliklerin 
kültürel 
zenginliği daha 
da görünür 
kıldığını 
belirtti.

DEİK Türkiye Avrupa İş Konseyleri Koordinatör Başkanı 
Yalçındağ, Türkiye-AB ilişkilerinin önemini her alanda 
vurgulamaya çabaladıklarını belirterek, "Vize meselesi 
artık konuşmaktan sıkıldığımız bir başlık haline geldi." 
ifadelerini kullandı.

MSB, "(Çelik Kubbe) Hava savunma sistemimize 
yatırım yaparak, katmanlı hava savunma sistemini 
tüm ülkemize yaymayı planlıyoruz." açıklamasında 
bulundu.

MÜSİAD İngiltere’nin öncülüğünde İngiltere 
Parlamentosu’nun üst kanadı Lordlar Kamarası’nda 
dikkat çekici bir yuvarlak masa toplantısı gerçekleştirildi.
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Dışişleri Bakanı Hakan Fidan, "Türkiye olarak dönem başkanlığımız 
süresince İslam coğrafyasının sesini yükseltecek, küresel adaletin 
tesis edilmesini önceleyecek, zulmün karşısında dimdik durmaya 
devam edeceğiz." dedi.

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, 1982 darbesinin gölgesinde 
yazılmış bir anayasa ile yol yürümenin mümkün 
olmadığını ifade ederek, "Milletin ruhunu yansıtmayan 
bir anayasayla demokratikleşme olmaz." dedi.

Kazakbayev , TÜGİAD heyetini 
Kırgızistan’a davet ederek, karşılıklı iş 
birliğini güçlendirmek amacıyla ortak 
bir iş forumu düzenlenebileceğini 
önerdi.

TİM Başkanı Mustafa Gültepe: 
Önlem almazsak, üretimde küçülen 
ülkelerden olacağız

TİKA, farklı sektörlerde 
Gürcistan ile işbirliğini 
artırmaya devam ediyor

Göç İdaresi Başkanlığı, "Türkiye'ye 
İran'dan göç yaşandığı" iddialarını 
yalanladı

Dışişleri Bakanı Fidan: 
Zulmün karşısında dimdik 
durmaya devam edeceğiz

Büyükelçi Kazakbayev, 
TÜGİAD ile Yatırım Fırsatlarını 
Görüştü

İslam İşbirliği Teşkilatı Dışişleri 
Bakanları Konseyi İstanbul'da toplandı
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Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, "Ülkemiz 
akademide kadınların varlığı ve temsiliyeti bakımından pek 
çok Avrupa ülkesinin ilerisindedir." dedi.

Ticaret Bakanı Ömer Bolat, yarın Moskova'da düzenlenecek 
Türk-Rus Ticari ve Ekonomik İşbirliğine Dair 
Hükümetlerarası Karma Komisyonu 19. Dönem 
Toplantısı'nda iki ülke arasındaki ilişkilerin mevcut 
durumunu çeşitli alanlarda ele alacaklarını söyledi.
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Türkiye'nin 
katkılarıyla 
KKTC'de "İletişim 
Eğitim Programı" 
düzenlendi

Türkiye Cumhuriyeti Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanlığı ile Kuzey Kıbrıs 
Türk Cumhuriyeti (KKTC) Dışişleri Bakanlığı işbirliğinde "İletişim Eğitim 
Programı" düzenlendi.
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umhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan, NATO Liderler Zirvesi 
için gittiği Hollanda'nın Lahey 

kentindeki temaslarının ardından yurda 
dönüşünde uçakta gazetecilere 
açıklamalarda bulundu ve soruları 
yanıtladı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Avrupa 
Atlantik güvenliğinin krizler, çatışmalar 
ve savaşlarla sınandığı bir dönemde Lahey 
Zirvesi'ni gerçekleştirdiklerini belirtti.
Uluslararası basın toplantısında zirveye ve 
alınan kararlara dair detaylı 
bilgilendirmeyi yaptığını ifade eden 
Erdoğan, mütte�klerin savunma 
harcamalarını artırmalarının Zirve'nin en 
öncelikli gündemi olduğunu söyledi.

Savunma harcamalarının 10 yıllık sürede 
gayrisa� yurtiçi hasılaların yüzde 5'i 
düzeyine çıkartılmasında mutabık 
kalındığını anımsatan Erdoğan, sözlerini 
şöyle sürdürdü:

"Esasen yüzde 5'i yakalamaya en yakın 
ülkelerden biriyiz. Bunun için mütte�kler 
arasındaki kısıtlamaların kaldırılması çok 
önemli. Keza, Avrupa Birliği üyesi 
olmayan mütte�klerin, milli savunma ve 
güvenlik girişimlerine katılımının garanti 
altına alınması gerekmektedir. 
Mütte�klerin Ukrayna'ya destekleri ve 
savaşın akıbeti, zirvede en fazla konuşulan 
bir diğer konuydu. 24 Haziran günü 
Hollanda Kralı'nın ev sahipliğindeki 
akşam yemeğine Ukrayna Devlet Başkanı, 
kıymetli dostum Volodimir Zelenskiy de 
katıldı. Türkiye olarak, bu acımasız 
savaşın adil ve kalıcı barışla 
sonlandırılması için çabalarımızı 
sürdürüyoruz. Önümüzdeki dönemde 
görüşmelerin üçüncü turuna ev sahipliği 
yapmak üzere tara�arla diyalog 
halindeyiz."

İkili görüşmeler

Erdoğan, Zirve'de, Gazze'de Filistin 
halkına yönelik soykırıma bir kez daha 
dikkati çektiğini ifade etti.

İsrail'in güvenliğinin ancak komşularının 
istikrar ve refahından geçtiğinin altını 
çizdiğini vurgulayan Erdoğan, şu 
değerlendirmelerde bulundu:

"İran-İsrail arasındaki çatışmaları da 
etra�ıca görüşme fırsatımız oldu. 
Ateşkesin kalıcı olması bu aşamada çok 
ama çok önemli. Zirvede birçok ikili 
görüşme de yaptım. ABD Başkanı Donald 
Trump, İngiltere Başbakanı Keir Starmer, 
Almanya Başbakanı Friedrich Merz, 
Fransa Cumhurbaşkanı Emmanuel 
Macron, Hollanda Başbakanı Dick 
Schoof, Romanya Cumhurbaşkanı 
Nicuşor Dan, İtalya Başbakanı Giorgia 
Meloni ile ikili görüşmeler gerçekleştirdik. 
Görüşmelerde tüm bu ülkelerle ikili 
ilişkilerimizi, Ukrayna-Rusya Savaşı, 
İsrail-İran gerilimi, Gazze'deki insani kriz, 
Suriye'deki son durum gibi gündem 
başlıkları başta olmak üzere birçok 
konuyu ele aldık. Türkiye’nin bu 
konulardaki görüş ve önerilerini 
muhataplarımıza birinci ağızdan ilettim. 
Bu zirvenin Türkiye için bir başka önemli 
yönü, gelecek sene zirveye ev sahipliği 
yapma önerimizin kabul edilmesiydi. 
2026 yılında NATO Liderler Zirvesi'ne ev 

sahipliği yapacak, mütte�klerimizi bu 
vesileyle inşallah Türkiye'de 
ağırlayacağız."

ABD Başkanı Trump ile görüşme

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Trump birkaç 
kez sizin gıyabınızda, sizinle ilgili çok 
mülte�t sözler söylemişti. Bu sözlerden 
sonra ilk kez buluştunuz. Nasıl bir 
atmosferde gelişti görüşmeniz? 
Görüşmede, Gazze'deki soykırımın sona 
erdirilmesi konusunda, bir irade 
beyanınız oldu mu? sorusu üzerine, 
şunları paylaştı:

"Dostum Trump ile verimli bir görüşme 
gerçekleştirdik. Sayın Trump ile ikili 
ilişkilerimizden NATO ortaklığına, 
bölgesel ve küresel meselelere kadar pek 
çok başlığı ele aldık. Biliyorsunuz, ABD 
ile 100 milyar dolar ticaret hacmi 
hede�miz var. Bu hedefe ulaşmak 
arzusundayız. Bölgemizdeki çatışmaları 
ve gerilimleri ele alma fırsatı bulduk. 
İsrail-İran arasındaki ateşkesteki 
gayretlerine atı�a bulunarak, Gazze ve 
Rusya-Ukrayna'daki çatışmaların 
sonlandırılması konusunda da aynı 
gayretin beklendiğini ifade ettim. 
Gazze'deki insani krizin sona 
erdirilmesinin önemini vurguladık. 
Türkiye'nin bu konuda tarihi ve vicdani 
sorumluluğu var. Bu vahşet devam 
edemez. Gazze'de kan durmadıkça hiç 
kimse kendini güvende hissedemez. 
Birileri rahatsız olsa da biz bu gerçekleri 
söylemekten çekinmeyeceğiz."

"Yeter ki diyalog kanallarını açık 
tutalım ve çözümü isteyelim"

Erdoğan, çözüm perspekti�yle 
yaklaşıldığında, adil ve kalıcı çözüme 
ulaşabileceğini dile getirdi.

"Yeter ki diyalog kanallarını açık tutalım 
ve çözümü isteyelim" ifadesini kullanan 
Erdoğan, bölgenin yeni gerilimlere, 
çatışmalara kesinlikle tahammülünün 
olmadığını belirtti.

İsrail'in insani yardımların 
gönderilmesinde Kızılhaç'a dahi engel 
olduğuna dikkati çeken Erdoğan, "Bunun 
üzerinde de durduk. Bölgemizin ihtiyacı, 
daha fazla barış, daha fazla huzur ve 
daha fazla istikrardır. Çözümleri içeren 
yaklaşımımızı Sayın Trump'a aktardık ve 
kendisinden bu konuda destek 
bekliyoruz. Trump önerilerimize olumlu 
yaklaştı." dedi.

FETÖ ile mücadele

Cumhurbaşkanı Erdoğan, FETÖ ile 
mücadeleye ilişkin bir soru üzerine, 15 
Temmuz'dan bu yana devletin tüm 
kurumlarında FETÖ ile mücadelenin 
hukuk devleti ilkeleri çerçevesinde ve 
kararlılıkla sürdürüldüğünü vurguladı.

"Son operasyonlarda da örgütün hala 
çeşitli yapılara sızma girişimlerinin 
sürdüğünü görüyoruz. Bu konuda hiç 
rehavete kapılmadık, kapılmayacağız" 
diyen Erdoğan, FETÖ'nün ülke için nasıl 
büyük bir tehdit olduğunun bugün daha 
net bir şekilde ortaya çıktığını aktardı.

Örgüte acındığı takdirde acınacak hale 

düşeceklerini her zaman ifade ettiğini 
anlatan Erdoğan, şöyle konuştu:

"Bizim bu FETÖ tehdidine dikkat 
çekmek için yaptığımız açıklamaları 
çarpıtanlar oldu. Ama sonuçta haklı 
çıkan, hep biz olduk. Türkiye bu beladan 
önünde sonunda tamamen kurtulacaktır. 
Bu örgütü kurumlarımızdan büyük 
oranda tas�ye ettik, kalıntıları da 
temizliyoruz. Kolluk ve istihbarat 
birimlerimiz son derece titiz bir çalışma 
yürütüyor. Hangi kılığa girerlerse 
girsinler, hangi taşın altına saklanırlarsa 
saklansınlar, bu mücadele hede�ne 
ulaşacaktır. 15 Temmuz ruhunu neden 
unutmamak ve unutturmamak 
gerektiğinin, son operasyonlardan sonra 
herkes tarafından anlaşıldığını 
sanıyorum. Çünkü tehdit sadece o 
geceyle sınırlı değildi. Bunu ilk günden 
anladık ve anlatmaya çalıştık, çalışıyoruz. 
Düşman uyumuyor. Dolayısıyla biz de 
uyumayacağız."

Hava savunma sistemleri

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "İran-İsrail 
savaşı gösterdi ki hava hakimiyeti 
çatışmalarda oldukça belirleyici unsur. 
ABD Başkanı Trump ile görüşmenizde 
F-35'ler gündeme geldi mi? Rusya'dan 
satın alınan S-400'ler bu ihtiyacı 
karşılamak için yeterli olur mu? Bu 
noktada mütte�kler arası kısıtlamaları 
kaldırma zamanı geldi mi sizce?" sorusu 
üzerine, hava savunma sisteminin sadece 
S-400 ile bitmediğini dile getirdi.

Bunu son günlerde kamuoyunun da 
yakından gördüğünü, çok katmanlı bir 
sistemler bütününü oluşturmanın şart 
olduğunu vurgulayan Erdoğan, şöyle 
devam etti:

"Çeşitli irtifalarda füzelerimizin olması ve 
bunların bir vücudun organları gibi 
uyumlu çalışması çok önemli. Biz 
ülkemizi bir noktaya kadar getirdik 
ancak bununla yetinmiyoruz. Füze 
kabiliyetlerimizi artırmamız lazım. 
Sistemler sistemini, yani 'Çelik 
Kubbe'mizi inşa ediyoruz. Farklı 
irtifalardaki hava savunma sistemlerini, 
algılayıcılarımızı, elektronik harp 
sistemlerini bir araya getirerek sistemler 
sistemini hayata geçiriyoruz. Bizim bu 
noktada yerli ve milli imkanlarla 
geliştirdiğimiz SİPER'lerimiz, 
KORKUT'larımız, HİSAR'larımız, 
SUNGUR'larımız ve nice güzide silah 
sistemlerimiz bulunuyor. Biz, 'nasıl olsa 
birinden alırız', 'nasıl olsa paramız 
olduğu müddetçe bize bu sistemleri 
satarlar' anlayışıyla köşemizde 
otursaydık, bunlar olur muydu? 
Olmazdı."

F-35 projesi

Erdoğan, parayla mütte�klerden silah 
alamadıkları günlerin olduğunu 
hatırlattı.

"Kendimiz yaparız, hem de en iyisini 
yaparız" dediklerinde dalga geçenlerin 
olduğuna da şahit olduklarını dile getiren 
Erdoğan, şunları kaydetti:

"Kendi İHA'mızı, SİHA'mızı, milli 
muharip uçağımızı, KAAN'ı ürettik. 

Bazıları KAAN'a başladığımızda, onu 
'kalorifer peteği' diye aşağılamaya 
kalktılar. Bunları hep birlikte 
yaşamadık mı? KAAN bugün 
göklerde. Her projenin engellenmesi 
için beşinci kol faaliyeti yürütenleri 
benim milletim çok iyi biliyor. Biz, 
F-35'lerden de vazgeçmiş değiliz. 
Projeye dönüş niyetimizi 
muhataplarımızla görüşüyoruz. F-35 
programı, teknik olduğu kadar siyasi 
bir süreçtir. Türkiye haksız yere 
program dışı bırakılmıştır. Mütte�klik 
ruhuyla bağdaşmayan bu adımı hep 
eleştirdik. Sayın Trump ile yaptığımız 
görüşmelerde konuyu ele aldık, teknik 
düzeyde görüşmelere başlandı. 
İnşallah ilerleme sağlayacağız."

"Hürmüz Boğazı'nın kapatılması 
büyük sıkıntı oluşturur"

İran'ın Hürmüz Boğazı'nı kapatacağı 
yönündeki iddiaların sorulması 
üzerine Erdoğan, "Hürmüz Boğazı'nın 
kapatılması büyük sıkıntı oluşturur. 
Biz, İran'ın böyle bir adım 
atmayacağına inanıyoruz. Son gerilim 
enerji arz güvenliğinin ne kadar 
önemli olduğunu bir kez daha 
hatırlatmıştır." diye konuştu.

Erdoğan, Türkiye olarak kendi enerji 
kaynaklarını artırmak için yoğun 
çalışma yürüttüklerini vurgulayarak, 
Gabar'daki petrolden Karadeniz'deki 
doğal gaza kadar birçok noktada 
üretim yaptıklarını ve bunu artırmaya 
gayret ettiklerini söyledi.

Petrol ve doğal gaz arama faaliyetlerini 
de ciddiyet ve kararlılıkla 
sürdürdüklerini dile getiren Erdoğan, 
"Enerjide tam bağımsız olma hede�yle 
ithalatımızı düşürmek, üretimimizi 
artırmak için çaba içindeyiz. Nihai 
hede�miz ise Türkiye'yi kaynakta ve 
teknolojide ihracatçı bir ülke haline 
getirmektir. Yaşananlar enerjinin 
ülkeler için beka meselesi olduğunu 
ayan beyan ortaya koymuştur. İki gün 
önce bir dedikodu yayıldı. Dediler ki 
'İran doğal gazı kesti.' Bu konuyu 
derhal Enerji Bakanımla görüştüm, o 
da muhatabıyla temas kurdu. Aslında 
böyle bir durum yok. Biz ayrıca İran 
Cumhurbaşkanı Pezeşkiyan'la 
görüşmemizi yaptık. Bizim doğal 
gazımızı kesme gibi bir durumun 
olacağına asla ihtimal dahi 
vermiyoruz. Şu anda bizim İran'dan 
doğal gazımız geliyor. Herhangi bir 
sıkıntımız yok." açıklamalarında 
bulundu.

"Bölgemiz, istikrarsızlık ve çatışma 
kotasını çoktan doldurmuştur"

Rusya-Ukrayna arasındaki savaşa 
yönelik soru üzerine Erdoğan, "Artık 
biz kesin kararlı bir şekilde diyoruz ki 
'bu savaş bitmeli.' Bölge, artık bunları 
kaldıramaz. Adil ve kalıcı barış 
bölgede inşa edilmelidir. Herkes 
barışın peşini bıraksa dahi biz 
bırakmayacağız. Türkiye, çatışmaların 
çözümünde diplomasiye önem ve 
öncelik vermekte. Bölgemiz, 
istikrarsızlık ve çatışma kotasını 
çoktan doldurmuştur. Artık istikrar 
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Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Dikkatlerin başka 
alanlara çekildiği dönemlerde dahi Gazze'nin 
unutulmasına biz müsaade etmedik, 
etmeyeceğiz." dedi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan: Gazze'nin 
unutulmasına müsaade etmedik, 
etmeyeceğiz
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inşa ederek, barış kapılarını ardına kadar 
açarak, bölgemizi ve dolayısıyla 
dünyamızı rahatlatmak gereklidir. 
Herkesin beklentisi bu. Hele hele 
Türkiye'den beklenen de bu." ifadelerini 
kullandı.

Erdoğan, Ukrayna ve Rusya'nın 
Türkiye'ye güvendiklerini defalarca ortaya 
koyduğunu kaydederek, şunları kaydetti:

"İstanbul'da yapılan görüşmeler barışa 
yönelik bir kapı aralamıştır. Sahada 
diplomasinin alanını daraltan 
gelişmelerin yaşandığının farkındayız 
ancak barış için küçük bir umut bile olsa 
onun peşinden gideriz. Kaldı ki 
Ukrayna-Rusya savaşında barışın 
sağlanması için kanaatimizce küçük bir 
umuttan daha fazlası mevcuttur. Biz 
tara�arı yeniden bir araya getirmek için 
çalışacağız. Çözüm için iğneyle kuyu 
kazmak gerekse dahi bunu yapacağız. 
Nihai hede�miz liderler düzeyinde bir 
buluşmayı ülkemizde gerçekleştirmek ve 
özlenen barışı inşa etmektir. 

Görüşmemizde ABD Başkanı Sayın 
Trump'a da bunları söyledik. 'Eğer çözüm 
için Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin 
İstanbul'a veya Ankara'ya gelirse, ben de 
İstanbul'a veya Ankara'ya gelirim' dedi. 
Gerekli görüşmeleri yapıp, bir an önce 
buluşmayı inşallah sağlarız."

"Herkesin gözü önünde yaşanan bu 
soykırım, insanlığın utancıdır"
Cumhurbaşkanı Erdoğan, İsrail'in 
Gazze'ye yönelik saldırılarıyla ilgili 
soruya şu cevabı verdi:

"Bütün derdimiz, heyecanımız o. 
Dikkatlerin başka alanlara çekildiği 
dönemlerde dahi Gazze'nin 
unutulmasına biz müsaade etmedik, 
etmeyeceğiz. Ben de arkadaşlarım da 
sürekli Gazze'deki arkadaşlarla irtibat 
halindeyiz. İsrail'in sistematik işkencesine 
şahit oluyoruz. İnsanlara sınırlı da olsa 
yardım dağıtılan noktaları bile 
vuruyorlar. Hepsi bir tarafa, Kızılhaç'a 
bile bu konuda engel oluyorlar ve atılacak 
adımlara yol vermiyorlar. Herkesin gözü 
önünde yaşanan bu soykırım, insanlığın 
utancıdır.

Açlıktan inleyen çocukların çığlıkları, 
artık duyulmak zorundadır. İsrail'e artık 
'dur' demek mecburiyetindeyiz. Bunun 
hesabını biz tarihe veremeyiz. Maalesef 
bu zulme, bu barbarlığa, bu caniliğe 
insanları alıştırıyorlar. Biz alışmayacağız. 
İsrail zulmünü kanıksamak en büyük 
yanlıştır. Biz bu zulme elimizle, 
kemiğimizle, dilimizle, �krimizle, 
aksiyonumuzla, ruhumuzla isyan etmeye 
devam edeceğiz. Türkiye, barışın tesisi 
için, diplomatik tüm olanakları 
kullanmaya ve uluslararası işbirliğine 
öncülük etmeye hazır. Daha önce de 
söyledim, Gazze özgür olacak ve Filistin 
toprağı olarak özgürce yaşayacak."

"Suriye konusu bizim için çok önemli"

ABD Başkanı Donald Trump'la 
"Türk-Amerikan" ilişkilerinde yeni bir 
dönemin kapısını araladıklarına dikkati 
çeken Erdoğan, "Şunu çok açık, net 
söylemem lazım. Trump'la bizim 
aramızda telefon diplomasisindeki süreç, 
bugüne kadar 24 saati geçmemiştir. 
Aradık mı, 24 saat içerisinde karşı taraf 
hemen döner. Zaten sağ olsun ABD'nin 
Türkiye'deki yeni büyükelçisi bu 
konularda çok hassas." dedi.

Erdoğan, Türkiye ile ABD'yi 
kalkındıracak adımları hayata geçirmeye 
çalıştıklarını belirterek, "Suriye başta 
olmak üzere bölgesel konularda, özellikle 
Suriye Demokratik Güçleri'ne dair 
hassasiyetlerimizi Amerikan tarafına her 
düzeyde net bir şekilde ilettik, iletiyoruz. 
Türk-Amerikan ilişkileri dönemsel 
farklılıklar gösterse de her zaman stratejik 
öneme sahip olmuştur. Sayın Trump ile 
yürütülen yapıcı temaslar bazı zorlu 
konularda anlayış köprülerinin 
kurulmasına da imkan tanımıştır. Sayın 

Trump ile Riyad'daki buluşmada, ki biz 
de davet edilmiştik fakat gidemedik 
sonra çevrim içi katıldık, böylesi bir 
durum olmuştu. Yani Suriye konusu 
bizim için çok önemli." 
değerlendirmesinde bulundu.

Türkiye'nin Suriye'yle uzun sınır hattı, 
tarihsel ve kültürel bağının bulunduğunu 
dile getiren Erdoğan, bu faktörlerin 
Suriye'de yaşanan her durumun 
Türkiye'ye yansımasını beraberinde 
getirdiğini söyledi.

"Yeni yönetimi destekliyoruz"

Erdoğan, Suriye'nin toprak bütünlüğüne 
vurgu yaparak, sözlerine şöyle devam 
etti:

"Maalesef, son yıllarda bize yansıyan 
Suriye'deki olumsuzluklar ve acılar oldu. 
Bu dönemde gerek Dışişleri Bakanım, 
gerek Savunma Bakanım, gerek İstihbarat 
Başkanım sürekli olarak Suriye'yle yoğun 
bir irtibat halinde oldular. Suriye'nin 
yeniden bir ve bütün hale gelmesi, 
istikrar ve huzurun inşa edilmesi için 
yeni yönetimi destekliyoruz. Yeniden bir 
ve bütün Suriye oluşturmanın olmazsa 
olmazı da toprak bütünlüğünün 
korunmasıdır. Bütün bunları sağlamak 
için Suriye yönetimi, bütün silahlı 
grupların Suriye ordusu çatısı altında bir 
araya gelmesi ve Suriye'nin birlik, 
bütünlüğü için çalışmalarını hede�eyen 
adımlar attı.

Suriye Demokratik Güçleri'nin de bu 
fırsatı değerlendirmesi kendileri 
açısından doğru olandır. Nitekim, bugün 
Sayın Macron'la yaptığımız görüşmede 
de bu konuları etra�ıca ele aldık ve Sayın 
Macron da özellikle Suriye ile olan bu 
ilişkilerde daha aktif rol alacağını 
özellikle vurguladı. Bu konularda 
beraberce neler yaparız, bunları da 
kendisiyle konuştuk. Hatta Kıbrıs'ı 
konuştuk. Kendisi Gazze konusunda 
İsrail ile görüşeceğini ayrıca söyledi. Biz 
de 'bu adımı atarsan buna müteşekkir 
oluruz' dedik."

"Türkiye'ye yakışan bir NATO Zirvesi 
organize edeceğimizden hiç şüphemiz 
yok"

Türkiye'nin 2026'da NATO Zirvesi'ne 
hangi şehirde ev sahipliği yapacağına 
ilişkin soru üzerine Erdoğan, "Bu konuyla 
ilgili değerlendirmeleri yapar, 
seçeneklerimizi gözden geçirir ve nihai 
kararımızı veririz. Türkiye'ye yakışan bir 
NATO Zirvesi organize edeceğimizden 
hiç şüphemiz yok." ifadesini kullandı.

Türkiye'nin bu tip uluslararası 
programları gerçekleştirme konusunda 
derin tecrübeye sahip olduğuna işaret 
eden Erdoğan, çeşitli şehirlerde 
kendinden söz ettiren büyük 
organizasyonlara imza atıldığını 
belirterek, "NATO Zirvesi için de kolları 
sıvamış durumdayız." diye konuştu.

"Önümüzdeki ha�a DEM heyetiyle 
benim bir görüşmem olacak"

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Terörsüz 
Türkiye hede�ne ilişkin sürecin 
planladığı gibi gidip gitmediği", "Silah 
bırakma konusunda somut adımların 
görülüp görülmeyeceği" ve "İran'la ilgili 
ortaya çıkan yeni durum karşısında yeni 
denklemin 'Terörsüz Türkiye' sürecine 
nasıl bir yansımasının olacağı" sorularına 
da yanıt verdi.

"Cumhur İttifakı olarak 'Terörsüz 
Türkiye' hede�ne yönelik çalışmaları dış 
etkilerden uzakta tutmaya gayret 
gösteriyoruz" ifadesini kullanan Erdoğan, 
yapıcı, kararlı, sabırlı ve iyimser bir 
şekilde yola devam edildiğini kaydetti.

Silah bırakma konusuyla güvenlik 
birimlerinin yakından ilgilendiğini dile 
getiren Erdoğan, "Meclis'te de büyük bir 
anlayış birliği oluştu, sürece destek üst 
seviyede. Bu konuyu gündelik siyasetin 

yıpratıcı polemik 
alanına çekmemek 
lazım. Bunun gibi 
milli bir meselede, 
milli hassasiyetler 
ön plana çıkmalı. 
Bakın, siyaset 
sahnesinde her şey 
gelip geçer, ama 
böyle bir sorunun 
çözümünde rol 
almak, milli 
hafızada ebediyen 
hayırla yad edilir. 
yıpratıcı polemik alanına çekmemek 
lazım. Bunun gibi milli bir meselede, 
milli hassasiyetler ön plana çıkmalı. 
Bakın, siyaset sahnesinde her şey gelip 
geçer, ama böyle bir sorunun çözümünde 
rol almak, milli hafızada ebediyen hayırla 
yad edilir. Biz, 'Terörsüz Türkiye' 
sürecine böyle bakıyoruz. MHP Genel 
Başkanı Sayın Bahçeli'nin ufuk açan 
söylemlerini ve DEM heyetinin sorumlu 
tavrını, sürecin başarısı açısından çok 
kıymetli buluyoruz. Şunu büyük bir 
memnuniyetle ifade etmek isterim; 
Türkiye artık iç cephesini daha sağlam 
hale getirme yolunda önemli bir mesafe 
almıştır. Süreç daha tamamlanmamıştır 
ve provokasyonlara karşı dikkatli 
olunması şarttır." değerlendirmesinde 
bulundu.

Erdoğan, çevrede yaşanan son 
hadiselerin iç cepheyi güçlendirme 
çağrısının "ne kadar isabetli bir tutum 
olduğunu gösterdiğini" vurgulayarak, 
şöyle devam etti:

"Yaşananlar, ülkemizde 'Terörsüz 
Türkiye'ye olan ihtiyacı ortaya koymuş ve 
desteği artırmıştır. Bundan sonra 
ülkemizin aydınlık bir geleceğe doğru 
yürüyüşünde daha güçlü adımlar 
atacağız. Önümüzdeki ha�a nasip olursa 
DEM heyetiyle benim bir görüşmem 
olacak. 'Terörsüz Türkiye' konusuyla ilgili 
konuşacağımız bazı konular var. Bizim 
bu konuda herhangi bir şüphemiz yok. 

Biz bir defa öyle bir düzlemde gidiyoruz 
ki inancımız bu işi çözmek. Buna 
inanmış durumdayız. Dışişleri 
Bakanımız Hakan (Fidan) Bey, MİT 
Başkanımız İbrahim (Kalın) Bey, Milli 
Savunma Bakanımız Yaşar (Güler) Paşa 
ile bu konuda uyumlu bir çalışmamız söz 
konusu. Rahmetli Sırrı Süreyya Önder'le, 
biliyorsunuz, Pervin Buldan beraberce 
ziyarete gelmişlerdi. İyi ve samimi bir 
görüşmemiz olmuştu. Arkasından 
maalesef rahmetli Sırrı Süreyya Önder, 
hastaneye yattı. Önümüzdeki ha�a 
yapacağımız görüşmeden de güzel 
neticeler çıkaracağımıza inanıyorum. 
Meclis'te kurulacak komisyonla ilgili 
olarak da bizler, bir arkadaşımızı 
görevlendireceğiz ve bu süreci inşallah 
başarıyla devam ettireceğiz."

"Yeni anayasa yapmaya ihtiyacımız var"

"Hede�miz, uğruna bedel ödeyerek elde 
ettiğimiz bütün kazanımların yeni 
anayasada daha sağlam bir güvenceye 
kavuşturulmasıdır" sözleri hatırlatılarak, 
"anayasa tasavvuru" hakkındaki soru 
üzerine de Erdoğan, mevcut Anayasa'nın 
"olağanüstü bir dönemde ve darbe 
sonrası şartlarda kaleme alındığını" 
anımsattı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, yıllar 
içerisinde yapılan değişikliklerin 
"Anayasa'yı kırk yamalı bohçaya 
çevirdiğini" belirterek, sözlerini şöyle 
sürdürdü:

"Yeni anayasa talebi, aslında milletin 
siyaset kurumundan aldığı bir söze 
dayanıyor. Siyasetçiler olarak milletin 
huzuruna her çıktığımızda yeni anayasa 
yapmayı vadettik. Bu sadece bizim 
vaadimiz değil. Diğer partiler de bu sözü 
verdi. Partimiz bünyesinde 
oluşturduğumuz komisyon, 
çalışmalarına başladı ve temel ilkeleri de 
belirledi. 

Ancak bu süreçte muhalefet 
partilerinin yapıcı ve samimi katkısı 
çokçok önemli. Bunu bekliyoruz. 
CHP'nin mevcut yaklaşımıyla bu 
zeminin oluşup oluşmayacağına 
dair değerlendirme kamuoyunun 
takdiridir. Bunun kararını biz 
veremeyiz. Biz diyoruz ki; artık bu 
millet darbe anayasasından 
tamamen kurtulsun. Siviller, sivil 
siyaseti ve demokrasiyi güçlendiren 
bir anayasa yapsınlar. Derdimiz 
bağcıyı dövmek değil, üzüm yemek. 
Dertlere derman olacak bir metin 
üzerinde biz uzlaşmaya hazırız.

Yalnızca Anayasamız ve 
demokrasimiz üzerindeki darbe 
lekesini temizlemek için bile yeni 
anayasa yapmaya ihtiyacımız var. 
Meclisimizde oluşturulacak bir 
zeminde yeni anayasadan ne 
anladığımızı hem biz hem diğer 
partiler ortaya koyabilir. AK Parti 
ve Cumhur İttifakı olarak yeni, sivil, 
özgürlükçü anayasa konusunda 
samimiyiz. Anayasa milletin ortak 
çatısıdır, o çatıyı birlikte inşa 
etmeye hazırız."

"CHP'de kavga bitmez"

Erdoğan, Türkiye'nin, dünya barışı 
için çalışmalar yürüttüğü, "iç 
cepheyi güçlendirmeye çalıştığı" 
vurgulanarak yöneltilen, "Ana 
muhalefet cephesinde enteresan bir 
karışıklık ve bu meselelerle alakalı 
çok uluslu görüşler var. Ben sizin bu 
konudaki değerlendirmenizi rica 
ediyorum" sorusu üzerine, "CHP, 
maalesef bugün me�uç olmuş 
halde." cevabını verdi.

"Şimdi bakıyorsunuz işte birileri '4 
yıldan sonra ben tekrar geri 
dönüyorum' diyor. Bir diğerleri 
'Acaba kimler gelir?' diyor" 
görüşünü paylaşan Erdoğan, şu 
açıklamalarda bulundu:

"Türkiye'nin temel meseleleriyle 
ilgili söyleyecek sözü kalmamış, 
koskoca partiyi bir avuç ikbal 
avcısının ihtiraslarına esir etmiş 
durumdalar. Çevremizde onca 
hadise yaşanırken CHP'den 'biz de 
böyle düşünüyoruz' tarzı bir 
yaklaşım gördünüz mü? Bir öneri 
getiremiyorlar, çünkü herhangi bir 
�kirleri yok. Siyaseti sadece kendi 
sığ havuzlarından ibaret sanıyorlar.

 Okyanustan habersiz la�a peynir 
gemisi yüzdürmeye çalışıyorlar. 
Kavga etmekten hizmet etmeye 
fırsat bulamıyorlar. Yönettikleri 
belediyeler, hepsi i�as bayrağını 
çekmiş durumda. Durumlar, hiç iyi 
değil. Yolsuzluk, usulsüzlük, haraç 
ve rüşvet almış başını gidiyor. İşte 
son zamanlarda İstanbul 
Cumhuriyet Başsavcılığının ortaya 
koyduğu deliller, belgeler hepsi 
ortada. Sadece İstanbul değil, başka 
illerde de ne yazık ki durum felaket. 
13 yıl boyunca önünde düğme 
ilikledikleri bir şahsa yaptıkları 
karşısında ürkmemek, hicap 
duymamak mümkün değil. Değerli 
arkadaşlar, ne demişler? Bizans'ta 
oyun, CHP'de kavga bitmez."
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Dışişleri Bakanı Fidan: 
Zulmün karşısında dimdik 
durmaya devam edeceğiz
Dışişleri Bakanı Hakan Fidan, "Türkiye olarak dönem 
başkanlığımız süresince İslam coğrafyasının sesini 
yükseltecek, küresel adaletin tesis edilmesini önceleyecek, 
zulmün karşısında dimdik durmaya devam edeceğiz." 
dedi.

akan Fidan, İstanbul Lüt� Kırdar 
Uluslararası Kongre ve Sergi 
Sarayı'nda düzenlenen İslam 

İşbirliği Teşkilatı (İİT) Dışişleri Bakanları 
Konseyi 51. Oturumu'nun açılışında 
katılımcılara hitap etti.

Fidan, İstanbul'un bölgesel ve küresel 
barış çabalarının önemli merkezlerinden 
biri olduğunu ifade ederek Kamerun'un 
2024 boyunca, İİT dönem başkanlığını 
layıkıyla yerine getirdiğini söyleyerek 
teşekkür etti.

Afrika'dan yükselen güçlü sesin, İslam 
dünyasının çok merkezli bir diriliş 
süresince olduğunu göstermek olduğunu 
kaydeden Fidan, "Afrika'nın sesi, bizim 
sesimizdir. Afrika'nın hak ettiği küresel 
konuma ulaşmasında teşkilatımızın 
önemli bir rolü bulunduğuna inanıyoruz." 
diye konuştu.

Fidan, "Türkiye olarak dönem 
başkanlığımız süresince İslam 
coğrafyasının sesini yükseltecek, küresel 
adaletin tesis edilmesini önceleyecek, 
zulmün karşısında dimdik durmaya 
devam edeceğiz." ifadesini kullandı.
"Gazze'de soykırımı sürdüren ve işgal 
altındaki tüm toprakları kana bulayan 
İsrail, şimdi de komşumuz İran'a 
saldırarak bölgeyi topyekun bir felaketin 
eşiğine sürüklemektedir." diyen Fidan, 
istişarelerde öncelikle "sınır tanımayan 
saldırganlığa" dur demek için sergilenecek 
güçlü duruşun ele alınacağını söyledi.

Fidan, İİT coğrafyasındaki tüm 
sınamalara, bölgesel sahiplenmenin 
geliştirilmesi gerektiğinin altını çizdi.

"Bu sorun apaçık İsrail sorunudur"

Bakan Fidan, İsrail'in devam eden 
saldırganlığı ve işgal politikalarının 
bölgede ele alınması gereken bir İsrail 
sorunu bulunduğunu "tüm çıplaklığıyla" 
ortaya koyduğunu vurgulayarak "(İsrail’in 
devam eden saldırganlığı) Bu sorun ne 
Filistin ne Lübnan ne Suriye ne Yemen ne 
de İran sorunudur. Bu sorun, apaçık İsrail 
sorunudur." dedi.

İran'ın nükleer programıyla ilgili 
müzakerelerin devam ettiği bir dönemde, 
İsrail tarafından İran'a yapılan saldırıyı 
hatırlatan Bakan Fidan, bu saldırıların 
"şiddetle kınandığını" bildirdi.
Fidan, bu durumun bölge için "felaketle" 
sonuçlanabileceğini ve diğer bölgelere de 
pek çok yansıması olacağına dikkati 
çekerek "Bu hukuk dışı saldırılara derhal 
son verilmesi gerekmektedir." diye 
konuştu.

"İslam ülkeleri hakkı önceleyen bir 
küresel sistemin inşasına öncülük etmek 
zorundadır"

İslam medeniyetinin izzetini ve hafızasını 
tarih boyunca taşıyan İstanbul'un bugün 
de ortak istikbale dayalı umutların 
yeşerdiği bir buluşma noktası olduğunu 
söyleyen Fidan, "Bugün bu toplantıyı 
Gazze'den İran'a, Lübnan'dan Yemen'e 
uzanan bir kriz hattının maalesef 
ortasında gerçekleştiriyoruz." ifadesini 
kullandı.

Fidan, İslam alemini temsil eden birçok 

ülkenin içinde bulunduğu zor günlerde bu 
toplantıya iştirak etmesinin dayanışmaya 
çok güzel bir örnek teşkil ettiğini 
vurgulayarak "Unutmayalım ki, 
parçalanan ümmetler zaafa düşer, bölünen 
kalpler zafer görmez. Biz ümmeti bir 
bütün olarak görüyoruz." diye konuştu.

Uluslararası işbirliğin temeli olan çok 
tara�ılığın, sistemin bizzat kendisinin 
sorgulandığı meşruiyet krizi ile karşı 
karşıya olduğunu kaydeden Fidan, artan 
hoşgörüsüzlük ve kimlik temelli 
kutuplaşmanın ve uluslararası hukukun 
aşınmasının küresel istikrarsızlık hissini 
daha da derinleştirdiğinin altını çizdi.

Bakan Fidan, başta BMGK olmak üzere, 
uluslararası mekanizmaların işlevsizliğini, 
Gazze'de süregelen vahşetin tam 
anlamıyla gözler önüne serdiğini 
vurgulayarak, "Teşkilatımız tam da bu 
konuda öncü rol oynamalıdır. Dünya 
nüfusunun 4'te birini temsil eden 
muazzam kaynaklara sahip bir bloğun 
parçası olan İslam ülkeleri adaleti 
savunan, hakkı önceleyen bir küresel 
sistemin inşasına öncülük etmek 
zorundadır." dedi.

Toplantıya geniş katılım sağlanmasının 
birlik ve beraberlik içerisinde hareket 
etme konusundaki kararlılığı ve ortak 
gücü gösterdiğini belirten Fidan, "İçinden 
geçilmekte olan çalkantılı dönemde, İslam, 
hepimizin acilen ihtiyaç duyduğu gerekli 
rehberliği sağlamaktadır." 
değerlendirmesinde bulundu.

Fidan, Teşkilatın bir diyalog platformu 
olmanın ötesinde, üye devletlerinin 
politikalarının eşgüdümünü sağlamada ve 
�kir birliği oluşturmada önemli bir işlev 
gördüğünü aktardı.

İİT'in kurucu üyesi Türkiye'nin, teşkilatın 
potansiyelini ortaya koyması için yapıcı ve 
öncü rolünü sürdüreceğini vurgulayan 
Fidan, çalışmaların dört temel alanda, 
yoğunlaştırmayı hede�ediğini aktardı.
Bakan Fidan, Teşkilatın diğer ülkeler ve 
uluslararası kuruluşlarla ilişkilerini 
geliştirmek için gerekli adımların 
atılacağını, Müslüman topluluk ve 
azınlıkların haklarının kararlılıkla 
savunmaya devam edileceğini dile getirdi.

"Türkiye olarak üzerimize düşeni 
yapmaya hazırız"

İsrail'in Gazze'ye saldırılarına değinen 
Fidan, "Uluslararası toplumun ilk önceliği, 
mevcut durumun ve bölgesel ve küresel 
güvenliği daha da tehlikeye atacak şiddet 
sarmalına dönüşmesini önlemek 
olmalıdır." dedi.

Fidan, "Türkiye olarak üzerimize düşeni 
yapmaya hazırız." diyerek Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan liderliğinde 
atılacak her türlü diplomatik adımların 
desteklendiğini ve diplomasi tra�ğinin 
sürdürüldüğünü belirtti.

"İİT üyelerinin İsrail'in eylemlerine karşı 
birlik içinde hareket etmeleri ve İran ile 
gerçek bir dayanışma sergilemeleri 
gerektiğine inanıyoruz." diyen Fidan, 
şunları kaydetti:

"İsrail, Filistin halkına yönelik soykırım 

politikalarına ve insanlık suçlamalarına 
devam ediyor. Sadece Gazze değil, Batı 
Şeria'da bir savaş bölgesine 
dönüştürülüyor. İsrail'in amacı, 
Filistinlileri evlerinden sürmek ve iki 
devletli çözüm vizyonunu sona 
erdirmektir. kalıcı ateşkes, rehinelerin ve 
tutukluların serbest bırakılması ve 
Gazze'ye kesintisiz insani erişim 
sağlanması önceliğimizdir. Bu amaçla 
devam eden müzakereleri güçlü bir 
şekilde destekliyoruz. Katar ve Mısır'a bu 
konudaki gayretleri için bir kez daha 
teşekkür ediyorum.

İki devletli çözümün adil ve kalıcı barışın 
sağlanması için uygulanabilir tek yol 
olduğu açıktır. Filistin topraklarında 
devam eden işgalin, bölgemizdeki tüm 
çatışmaların kökeninde yatan neden 
olduğu artık çok daha net bir hale 
gelmiştir. Filistin davası ve Kudüs'ün 
sahiplenilmesi ve İİT'nin var oluş 
nedenidir."

"Suriye'nin Teşkilatımıza dönmüş 
olmasından büyük memnuniyet 
duyuyoruz"

Bakan Fidan, ortak çabalar sayesinde 
Suriyeliler ile istikrarlı ve müre�eh bir 
Suriye hede� doğrultusunda gerekli 
adımların atılmasının mümkün olduğunu 
hatırlatarak "Suriye'nin Teşkilatımıza 
dönmüş olmasından büyük memnuniyet 
duyuyoruz." dedi.

Suriye'ye devam eden yaptırımların 
ha��etilmesi süreciyle eş zamanlı olarak, 
Suriye halkının yanında olunmaya devam 
edilmesi gerektiğini söyleyen Fidan, İslam 
coğrafyasının kadim bir parçası 
Balkanlar'ın sadece tarihi bağların değil, 
aynı zamanda ortak medeniyetin ve 
kardeşliğinin de derin izleri taşıdığını 
aktardı.

Fidan, "Bu topraklarda yaşayan 
Müslüman kardeşlerimiz geçmişte nice 
sınamalardan geçtiler." ifadesini 
kullanarak bugün de parçalanma 
tehlikesine karşı dirayetle mücadele 
ettiklerinin altını çizdi.

"Onların yalnız olmadığını, İslam 
aleminin Bosnalı kardeşlerimize sahip 
çıktığını göstermek ortak görevimizdir." 
diyen Fidan, bölgedeki ayrımcı, ayrılıkçı 
ve nefret temelli söylemleri, dini ve etnik 
revizyonist yaklaşımları en güçlü şekilde 
kınadığını söyledi.

Sudan'da barışa destek

Fidan, Sudan'da yaşanan gelişmeler 
hakkında konuşarak "Yüreklerimiz 
sızlamaktadır. Türkiye olarak bu krizi 
sona erdirmek için tüm bölgesel ve 
uluslararası barış çabalarını güçlü bir 
şekilde destekliyoruz." dedi.

Uluslararası toplumunda, Sudan'da 
barış ve istikrarın sağlanmasında 
samimi bir şekilde destek olmaya 
çağıran Fidan, 
"Unutmayalım ki bu meselenin 
çözümü sadece Sudan halkı için değil, 
Afrika boynuzu başta olmak üzere, 
kıtanın tamamı için hayati önem 
taşımaktadır." değerlendirmesini yaptı.

Pakistan- Hindistan arasındaki 
çatışma

Pakistan ve Hindistan arasında 
yaşanan çatışmaya değinen Fidan, 
"Güney Asya'daki barış ve istikrarın 
kırılganlığını bir kez daha ortaya 
koymuştur." değerlendirmesini yaptı.

Fidan, tara�ar arasındaki ateşkes 
kararını memnuniyetle karşıladığını 
aktararak bu fırsatın diyalog yoluyla 
fırsatı çözmek için 
değerlendirilebileceğinin ümit 
edildiğini söyledi.

Bakan Fidan, "Keşmir meselesi başta 
olmak üzere, bölgedeki ihtila�ar 
çözülmedikçe gerilim potansiyeli baki 
kalacaktır. Diyalog kanallarının işler 
hale getirilmesi lazım." diye konuştu.

Kıbrıslı Türklerinin doğal haklarına 
destek çağrısı

Kıbrıs adasında iki halk ve iki devlet 
bulunduğunu hatırlatan Fidan, şunları 
kaydetti:

"İslam dünyasının ayrılmaz parçası 
olan Kıbrıs Türk Devleti, İslam İşbirliği 
Teşkilatında gözlemci olarak temsil 
edilmektedir. Ancak ne yazık ki 
Kıbrıslı Türkler onlarca yıldır 
kendilerine dayatılan haksız ve insanlık 
dışı izolasyon altında yaşamaya devam 
etmektedirler. Tüm üye ülkeleri, 
Kıbrıslı Türklerin doğal haklarını 
desteklemeye ve onlarla doğrudan 
temas kurmaya çağırıyoruz."

B
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Ticaret Bakanı Ömer Bolat, yarın Moskova'da düzenlenecek Türk-Rus Ticari ve 
Ekonomik İşbirliğine Dair Hükümetlerarası Karma Komisyonu 19. Dönem 
Toplantısı'nda iki ülke arasındaki ilişkilerin mevcut durumunu çeşitli alanlarda ele 
alacaklarını söyledi.

Savunma Sanayi 
Başkanlığı KAAN 
Uçakları İçin 
Endonezya ile 
Protokol İmzaladı

Göç İdaresi 
Başkanlığı, 
"Türkiye'ye 
İran'dan göç 
yaşandığı" 
iddialarını 
yalanladı

Göç İdaresi Başkanlığı, 
İran'dan Türkiye'ye giriş 
sayılarında 13 Haziran 
öncesine göre artış 
olmadığının 
görüldüğünü bildirdi.

akan Bolat, toplantı ve iki ülke 
arasındaki ilişkilere dair AA 
muhabirine değerlendirmelerde 

bulundu.

Rusya'nın, 2024'te, 52,6 milyar dolar 
hacimle Türkiye'nin en çok ticaret 
yaptığı ülke olduğuna işaret eden 
Bolat, "Rusya ile ticari ilişkilerimizin 
dinamiklerini dikkate alarak, 
bölgesel sınamalara rağmen 2025'te 
geçen yılki ticaret hacmi seviyelerini 
yakalayabileceğimizi öngörüyoruz." 
dedi.

Bolat, bu yılın ilk 5 ayında Rusya'ya 
ihracatın 2,7 milyar doları aştığını 
bildirerek, "Bu yıl için öngörülen 
hedef, küresel belirsizliklerin arttığı 
ortamda, ikili ticaretin hem hacim 
hem de sektör çeşitliliği açısından 
daha da derinleştirilmesidir." diye 
konuştu.

"Küresel gelişmeler Türkiye-Rusya 
ticaretini stratejik boyuta taşıyor"

Turizmin hizmet ihracatı açısından 
stratejik öneme sahip olduğuna 
işaret eden Bolat, bunun gelişen 
ekonomik işbirliğinin somut 
göstergelerinden olduğunu dile 
getirdi.

Bolat, 2024'te 6,7 milyon Rus turistin 
Türkiye'yi ziyaret ettiğini ve 
konaklama, ulaşım, yiyecek-içecek 
ve perakende hizmetleri gibi alt 
sektörlerde bunun çarpan etkisinin 
görüldüğünü ifade ederek, şu 
değerlendirmelerde bulundu:

"Orta Doğu'da tırmanan İran-İsrail 
gerilimiyle küresel düzeyde tırmanan 
Çin-ABD rekabeti, küresel enerji 
güvenliği, deniz taşımacılığı rotaları 
ve yüksek teknoloji tedarik zincirleri 
üzerinde baskı oluşturmaktadır. Bu 
gelişmeler, Türkiye-Rusya ticaretini 
yalnızca ikili bir mesele olmaktan 
çıkararak stratejik bir boyuta 
taşımaktadır. Özellikle Batı 
yaptırımları altındaki Rusya'nın 
gelişmekte olan ülkelere 
yönelmesiyle Türkiye'nin bu süreçte 
üstleneceği lojistik ve üretim 
köprüsü rolü giderek önem 
kazanmaktadır."

Bolat, Rusya'nın yurt dışı 
müteahhitlik hizmetleri açısından 
hem en köklü hem de en büyük 
pazar olduğuna dikkati çekerek, 
Türk müteahhitlik �rmalarının 1988 
yılından bu yana Rusya'da yaklaşık 
103 milyar dolarlık 2 bin 183 projeye 
imza attıklarını anlattı.

"Türk-Rus ilişkilerinin mevcut 
durumunu ele alacağız"

Bolat, yarın Moskova'da yapılacak 
KEK Toplantısı'na Rusya Başbakan 
Yardımcısı Aleksandr Novak ile eş 
başkanlık yapacaklarını belirterek, 
bir önceki toplantıyı Kasım 2023'te 
Ankara'da gerçekleştirdiklerini 
anımsattı.

Bakan Bolat, toplantının önemine 
dair şu ifadeleri kullandı:

"Diğer ülkelerle gerçekleştirdiğimiz 
KEK toplantılarına kıyasla iki 
toplantı arasında yaklaşık 1,5 yıl gibi 
kısa bir süre olması, Türkiye ve 
Rusya'nın bir diğerine verdiği 
önemin yansımasıdır. 

KEK Toplantısı'nda, ticaretten 
yatırıma, enerjiden ulaştırmaya, 
çevreden kültür ve turizme çok geniş 
bir konu dağılımında Türk-Rus 
ilişkilerinin mevcut durumunu ele 
alacağız. İlişkilerimizin nasıl daha 
ileri bir seviyeye yükseltilebileceğine 
dair görüş alışverişinde bulunarak 
teknik heyetlerimizin kapsamlı 
müzakerelerle şekillendireceği KEK 
Protokolü'nü imzalayacağız. Takip 
eden süreçte, ilgili kurumlarımız, 
Rus muhatap kurumlarıyla 
işbirliklerini protokolde belirtilen 
hususlar dahilinde geliştirme 
yönünde çalışmalarını 
sürdürecekler."

Bolat, Rusya temasları kapsamında 
Novak ile ikili bir görüşme 
gerçekleştireceklerini bildirerek, "Bu 
toplantıdan sonra, heyetler arası 
görüşme gerçekleştireceğiz. Bu 
görüşmede, heyet üyelerimiz de 
kendi kurumlarının konu 
başlıklarına ilişkin mevcut 
gelişmeleri ve gelecekte planlanan 
faaliyetleri paylaşacaklar. Böylece, 
geniş bir sinerji yakalamış olacağız." 
dedi.

"100 milyar dolar ticaret hacmi 
hede�mize kararlılıkla ilerliyoruz"

Rusya ile 100 milyar dolarlık ticaret 
hacmi hede� bulunduğunu 
hatırlatan Bolat, her zaman 
hede�erin ulaşılmak için, rekorların 
da kırılmak için olduğuna 
inandıklarını söyledi.
Bu nedenle iki ülke devlet başkanları 
tarafından belirlenen 100 milyar 
dolarlık ticaret hacminin hede�nin 
daha yüksek bir hedef belirleninceye 
kadar geçerli olduğunun altını çizen 
Bolat, şunları kaydetti:

"Bu anlayışla, bölgesel ve küresel her 
türlü risk ve sınamaya rağmen Rusya 
ile belirlenen 100 milyar dolar ticaret 
hacmi hede�mize doğru kararlılıkla 
ilerliyoruz. Ticaret hacmi hede�ne 

hızlı ve dengeli bir şekilde ulaşılması 
amacıyla ticaret, gümrükler, 
yatırımlar, enerji, ulaştırma, tarım, 
standardizasyon, akreditasyon, çevre 
ve iklim değişikliği gibi birçok 
alanda ilişkilerin ilerletilmesine 
yönelik görüşmeler 
gerçekleştireceğiz."

Bolat, Tahıl Koridoru'nun yeniden 
işler hale getirilmesi çabalarına ve 
geniş anlamda bölgede barışın 
sağlanmasına yönelik çabaların 
süreceğini bildirerek, bölgenin ve 
dünyanın istikrarı için olumlu 
sonuçlar doğuracağını düşündükleri 
tüm girişimlere destek olmayı 
sürdüreceklerini vurguladı.

Türkiye'nin öncülüğünde imzalanan 
Tahıl Koridoru Anlaşması'nın gıda 
krizine çözüm sunduğunu ve 30 
milyon tondan fazla tahıl ve gıda 
ürününün dünya pazarlarına 
ulaştırıldığını dile getiren Bolat, "Bu 
çerçevede Türkiye, küresel barışa ve 
istikrara hizmet etme misyonu 
doğrultusunda, girişimin yeniden 
canlandırılması ve gıda güvenliğinin 
korunması için diplomatik ve ticari 
kanallardaki girişimlerini 
kararlılıkla sürdürmektedir." dedi.

"Ülkemizin, barış doğrultusundaki 
diplomatik çabaları kritik 
önemde"

Bolat, Türkiye'nin yakın 
coğrafyasında gerilimler ve 
çatışmalar bulunduğuna değinerek, 
bunların bölgesel ve küresel ölçekte 
meydana getirdiği istikrarsızlıkların 
en büyük yansımalarından birinin 
de uluslararası ticarete dair 
olduğuna dikkati çekti.

Türkiye'nin, Rusya ve Ukrayna ile 
ilişkilerini temelde Rusya'nın 
Ukrayna'ya saldırıları öncesi 
dönemden ayırmadan 
sürdürdüklerini belirten Bolat, şu 
değerlendirmede bulundu:

"Ülkemizin, Sayın 
Cumhurbaşkanımız liderliğinde, 
barış doğrultusundaki diplomatik 
çabaları hem bölgemizde hem de 
dünyada barış, huzur ve refahın tesis 
edilmesi yönünden kritik bir öneme 
sahiptir. Sürecin olumlu bir şekilde 
sonuçlanması en büyük 
temennimizdir. Rusya ve Ukrayna 
arasında takındığımız ara bulucu 
tutum dünya için güçlü referans 
noktası oluşturmaktadır. 
Bölgemizde istikrar yeniden tesis 
edildiğinde, tüm bölge ve dünya 
ülkeleri için olacağı gibi, elbette 
ülkemiz için de ortaya ziyadesiyle 
olumlu bir tablo çıkacaktır."

B

öç İdaresi Başkanlığından 
yapılan açıklamada, bazı 
basın yayın organları ile 

platformları üzerinden 
dolaşıma sokulan "İran'dan 
Türkiye'ye göç yaşandığı" ile 
ilgili iddiaların gerçeği 
yansıtmadığı belirtildi.

Tüm hudutların, güvenlik 
birimleri tarafından en ileri 
teknolojiyle donatılmış �ziki 
güvenlik sistemleriyle 7 gün 24 
saat esasına dayalı kontrol 
edildiği vurgulanan 
açıklamada, şunlar kaydedildi:

"Olası bir göç hareketliliğinin 
gözlemlenmesi için sınır 
kapılarımızdaki giriş-çıkış 
sayıları dikkatle takip 
edilmektedir ve bir göç 
hareketliliği söz konusu 
değildir. Ülkemize İran'dan 
yapılan giriş sayılarında 13 
Haziran 2025 tarihi öncesine 
göre artış olmadığı 
görülmektedir.

Dezenformasyon içerikli 
paylaşımlara itibar edilmemesi, 
yalnızca yetkili makamlardan 
yapılan açıklamaların dikkate 
alınması önemle rica olunur."
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Bakan Kacır: Ülkemiz akademide 
kadınların varlığı ve temsiliyeti 
bakımından pek çok Avrupa ülkesinin 
ilerisindedir

Kırgız Edebiyatının Güçlü Kalemleri TÜRKSOY’da 
Onurlandırıldı
Edebiyatın iyileştirici yönüne dikkat çeken Kazakbaev, bu tür 
etkinliklerin kültürel zenginliği daha da görünür kıldığını belirtti.

anayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet 
Fatih Kacır, akademi ve kamuya 
yönelik programlarda 20 bin 400 

kadın araştırmacıyı desteklediklerini 
belirterek, "Ülkemiz akademide 
kadınların varlığı ve temsiliyeti 
bakımından pek çok Avrupa ülkesinin 
ilerisindedir. TÜBİTAK eliyle son 23 
yılda, bilim insanlarına yönelik destek 
programlarımız kapsamında 172 bin 
kadın araştırmacıya 21 milyar liralık 
destek olduk." dedi.

Bakan Kacır "Türkiye Teknolojide Kız 
Öğrenciler Yapay Zeka Farkındalık 
Araştırması Raporu tanıtım toplantısında 
yaptığı konuşmada, teknolojinin baş 
döndürücü bir hızla değiştiği bu 
dönemde teknolojik üstünlüğün yalnızca 
kalkınmanın değil, küresel liderliğin de 
ön koşulu olduğunu ve bu koşulu 
sağlamak isteyen ülkelerin AR-GE’ye, 
inovasyona, yüksek teknolojili ve katma 
değerli üretime daha fazla yatırım 
yaptığını söyledi.

Türkiye'nin teknoloji geliştirme ve 
üretmede tarihi atılımları hayata 
geçirdiğini vurgulayan Kacır, 
"Cumhurbaşkanımızın Sayın Recep 
Tayyip Erdoğan’ın liderliğinde, son 23 
yılda, milli ve özgün teknolojilere 
odaklanan; yenilikçi, yüksek katma 
değerli, rekabetçi ve sürdürülebilir 
üretimi esas alan bir kalkınma modeli 
uyguladık. Savunma sanayisinden uzay 
teknolojileri ve otomotive uzanan pek 
çok sahada, ülkemizi dünyada söz sahibi 
bir aktör konumuna taşıdık. Bugün kendi 
uçaklarını, helikopterlerini, uydularını, 
kara ve deniz platformlarını tasarlayıp 
üreten bir ülkeyiz. Elektrikli ve akıllı milli 

otomobilimiz Togg’la yeni mobilitede 
öncü ülkeler arasındayız." diye konuştu.

"Türkiye’yi girişimciler için en doğru 
adres haline getirmek için gayret 
gösteriyoruz"

Bakan Kacır, güçlü, rekabetçi ve çevik 
üretim kabiliyetine sahip sanayisiyle 
Türkiye'nin Avrupa değer zincirlerinin 
kalbinde yer aldığına işaret ederek şöyle 
devam etti:

"AR-GE’ye yaptığımız yatırımın milli 
gelirimizdeki payı, İspanya, İtalya gibi 
ülkelerle aynı seviyesine ulaştı. 2000’li 
yılların başında yalnızca 29 bin olan 
AR-GE insan kaynağımız, bugün 292 
bini aştı. Teknolojide paradigma 
değişimi yaşanan her alan, ülkemiz için 
yeni fırsat kapıları açıyor. Bu anlayışla 
teknoloji girişimciliğini, ülkemizi dünya 
sahnesinde hak ettiği konuma taşıyacak 
esaslı dönüşümün itici gücü 
addediyoruz. AR-GE teşviklerinden 
teknopark uygulamalarına, TÜBİTAK 
desteklerinden KOSGEB programlarına 
ve girişim sermayesi fonlarına, hayata 
geçirdiğimiz pek çok uygulama ve 
düzenleme ile Türkiye’yi girişimciler için 
en doğru adres haline getirmek için 
gayret gösteriyoruz."

Kacır, Türkiye'nin teknoloji 
girişimciliğinde, Avrupa’nın parlayan 
yıldızı olarak öne çıktığını ve tohum 
öncesi yatırım sayısında Avrupa’da ikinci 
olduğunu bildirerek geçen 4 yılda 
Türkiye'deki teknoloji girişimlerine 
gerçekleştirilen yatırım tutarının ise 5,1 
milyar doları aştığını söyledi.
"Milyar dolar değerlemeyi aşan 7 

teknoloji girişimimiz, bizim tanımımızla 
7 Turcornumuz var." diyen Bakan Kacır, 
"Türkiye Yüzyılı'nda bilimde, 
teknolojide, AR-GE'de, inovasyonda ve 
yüksek teknoloji üretiminde dünyada 
söz sahibi, ekonomik ve teknolojik 
bağımsızlığını tesis etmiş bir Türkiye için 
toplumun tüm kesimlerine fırsat eşitliği 
sunan bir kalkınma modelini esas almayı 
sürdüreceğiz. Bu doğrultuda, Türk 
kadınlarının sahip olduğu yüksek 
potansiyeli harekete geçirmek için 
çalışmaya devam edeceğiz. Sayın 
Cumhurbaşkanımızın liderliğinde, son 
23 yılda, kadınların hak ettikleri fırsat 
eşitliğine ulaşması ve potansiyellerinin 
tam anlamıyla ortaya çıkartabilmesi için 
reform niteliğinde düzenlemeler 
gerçekleştirdik." ifadelerini kullandı.

Bakan Kacır, hayata geçirilen yapısal 
reformların ve fırsat eşitliğini önceleyen 
vizyoner politikaların neticesinde, bugün 
insansız hava araçlarında, yerli ve milli 
otomobille, düzenledikleri kutup bilim 
seferlerinde Türk kadınlarının izi ve 
imzasının var olduğunu kaydetti.

"20 bin 400 kadın araştırmacıyı 
destekledik"

Akademi ve kamuya yönelik 
programlarda 20 bin 400 kadın 
araştırmacıyı desteklediklerini anlatan 
Kacır, "Ülkemiz akademide kadınların 
varlığı ve temsiliyeti bakımından pek 
çok Avrupa ülkesinin ilerisindedir. 
TÜBİTAK eliyle son 23 yılda, bilim 
insanlarına yönelik destek 
programlarımız kapsamında 172 bin 
kadın araştırmacıya 21 milyar lira destek 

olduk. Ulusal Teknoloji Girişimciliği 
Stratejisi’nin önemli başlıklarından biri 
olarak 'Kadın başlıklarından biri olarak 
'Kadın Girişimciliği İnisiyati�'ni 
başlattık. İnisiyatif bünyesinde 
oluşturduğumuz yol haritası ve 
önümüzdeki dönemde hayata 
geçireceğimiz projelerle, kadınların 
teknoloji girişimciliğindeki 
potansiyellerinin ortaya çıkmasını 
engelleyecek unsurları ortadan 
kaldırmaya yönelik adımlar atıyoruz." 
şeklinde konuştu.

Kacır, son yıllarda atılan adımlarla 
bilimin ve teknolojinin diğer sahalarında 
olduğu gibi yapay zeka alanında da 
kadınların varlığı ve temsiliyeti açısından 
önemli ilerlemeler kaydedildiğine dikkati 
çekerek konuşmasını şöyle tamamladı:
"Bugün ülkemizin dört bir yanında 
birbirinden kıymetli kadın bilim 
insanları, mühendisler ve girişimciler 
çığır açıcı işlere imza atıyor. Bilgi 
birikimi, analitik zekâsı ve çözüm odaklı 
yaklaşımıyla fark yaratan Türk kadınları, 
yapay zekanın adalet, eşitlik ve toplumsal 
fayda temelinde şekillenmesinde öncü 
bir rol üstleniyor. Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı olarak; toplumumuzun tüm 
kesimlerinin hayallerini gerçeğe 
dönüştürebileceği kapsayıcı bir iklimi 
tesis ederek, bu başarı hikayelerinin 
çoğalmasını desteklemeyi, 
görünürlüklerini artırmayı ve kadınların 
yapay zeka ekosisteminde daha güçlü 
biçimde yer almasını sağlamayı en 
önemli görevlerimiz arasında 
addediyoruz. Türkiye Yüzyılı, aynı 
zamanda kadınların yüzyılı olacak."

S

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, "Ülkemiz 
akademide kadınların varlığı ve temsiliyeti bakımından 
pek çok Avrupa ülkesinin ilerisindedir." dedi.

NKARA(Sivil İnisiyatif)Zeliha 
Sorkunlu/ Kırgız edebiyatının 
değerli temsilcileri Atantay Akbarov A

Öktöm Kalıyeva’nın eserleri, TÜRKSOY’da 
düzenlenen özel bir programla tanıtıldı. 
Etkinlik, Türk Dünyası’nın kültürel 
birlikteliğini pekiştiren anlamlı bir buluşma 
oldu.

Edebiyatın Birleştirici Gücü Vurgulandı
Uluslararası Türk Kültürü Teşkilatı 
TÜRKSOY’un merkez binasında 
gerçekleştirilen etkinlikte, edebiyatın milletleri 
bir araya getiren gücüne dikkat çekildi. 
Katılımcılar arasında TÜRKSOY Genel 
Sekreteri Sultan Raev, Kırgızistan Ankara 
Büyükelçisi Ruslan Kazakbaev, ASBÜ Rektörü 
Prof. Dr. Musa Kazım Arıcan, akademisyenler, 
yazarlar ve edebiyatseverler yer aldı.

Akbarov ve Kalıyeva'nın Eserleri Kültürel Bir 
Miras Olarak Tanıtıldı
TÜRKSOY Genel Sekreteri Sultan Raev, 
Atantay Akbarov’un Analar, Bu Dünyada Birer 
Melek adlı eserinin, şiirin halkla kurduğu 
manevi bağı yeniden canlandırdığını ifade etti. 
Öktöm Kalıyeva’nın Serahsî ile Sardal Kız kitabı 
ise Türk Dünyası kadınının tarihî ve estetik 
temsilini güçlü bir şekilde yansıtan edebî bir 
örnek olarak değerlendirildi. Raev, bu eserlerin 
"kalpten kalbe yol bulan", şifa veren metinler 
olduğunu vurguladı.

“Akbarov, Şiirle Aytmatov’un Yolunu 
Sürdürüyor”

ASBÜ Rektörü Prof. Dr. Musa Kazım Arıcan, 
Atantay Akbarov’un yalnızca bir şair değil, 
vicdani ve felse� derinliği olan bir düşünce 
adamı olduğunu belirtti. Arıcan, “Cengiz 
Aytmatov’un hikâye ve romanla yaptığını, 
Akbarov şiirle gerçekleştirmektedir” diyerek, 
Akbarov’un Türk Dünyası ve dünya 
edebiyatında önemli bir yer tuttuğunu ifade 
etti. Kalıyeva'nın ise kadın duyarlılığını sanata 
dönüştüren özgün bir ses taşıdığını dile 
getirdi.

Kırgızistan’dan Kültürel Miras Vurgusu
Kırgızistan Ankara Büyükelçisi Ruslan 
Kazakbaev, konuşmasında her iki yazarın 
eserlerinin Türk Dünyası için ortak birer 
kültürel miras niteliği taşıdığını söyledi. 
Edebiyatın iyileştirici yönüne dikkat çeken 
Kazakbaev, bu tür etkinliklerin kültürel 
zenginliği daha da görünür kıldığını belirtti.

Şiir Dinletisi ve Sembolik Kurdele Kesimi
Etkinlikte, Akbarov’un seslendirdiği şiirler 
dinleyicilere duygusal anlar yaşattı. Programın 
sonunda, Analar, Bu Dünyada Birer Melek ve 
Serahsî ile Sardal Kız kitaplarının tanıtımı 
sembolik bir kurdele kesimiyle yapıldı.

TÜRKSOY’dan Onur Belgeleri
Katkılarından dolayı Atantay Akbarov’a 
TÜRKSOY Madalyası, Öktöm Kalıyeva’ya ise 
Katılım Belgesi takdim edildi. Etkinlik, Türk 
Dünyası’nın ortak edebî hafızasına değerli bir 
katkı olarak kayıtlara geçti.
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zel Güvenlik Zirvesi, İçişleri 
Bakanlığı Emniyet Genel 
Müdürlüğü Özel Güvenlik 

Denetleme Başkanlığı ve Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği (TOBB) Türkiye Özel 
Güvenlik Hizmetleri Sektör Meclisi 
işbirliğinde, TOBB İkiz Kuleler’de 
gerçekleştirildi.

Zirvenin açılış konuşmaları, İçişleri Bakanı 
Ali Yerlikaya, TOBB Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu ve TOBB Türkiye Özel 
Güvenlik Hizmetleri Meclisi Başkanı 
Serdar Gökhan Arıkan tarafından yapıldı.
 
Hisarcıklıoğlu konuşmasında “"Can ve mal 
güvenliğinin sağlanması devletin 
sorumluluğunda, devletimiz bu 
sorumluluğu özel güvenlik sektörü 
mensupları ile kamu güvenliğini 
tamamlayıcı mahiyette olmak üzere 
paylaşıyor" ifadesini kullandı.
 
TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, suç 
oranlarının düşürülmesi ve kamu 
düzeninin sağlanması noktasında İçişleri 
Bakanlığı'nın çok titiz ve etkin bir çalışma 
içerisinde olduğunu belirterek, bu 
çalışmaların özel güvenlik sektörüne 
büyük katkı sağladığını vurguladı.
 
-"Özel güvenlik görevlileri can ve mal 
güvenliğinin sağlanması sorumluluğunu 
paylaşıyor"
 
Özel güvenlik sektörü çalışanlarına 
seslenen Hisarcıklıoğlu, insanın en temel 
ihtiyaçlarından birisinin de güvenlik 
olduğunu dikkati çekerek, "Can ve mal 
güvenliğinin sağlanması devletin 
sorumluluğundadır. Bununla birlikte, 
devletimiz bu sorumluluğunu; teknoloji, 
sanayileşme ve ekonomik büyümenin 
doğal bir sonucu olarak, siz kıymetli sektör 
mensupları ile kamu güvenliğini 
tamamlayıcı mahiyette olmak üzere 
paylaşıyor. Sizler de bu emanete gözünüz 
gibi bakıyorsunuz. Hepinize emekleriniz 
için teşekkür ederim" açıklamasında 
bulundu.
 
Hisarcıklıoğlu, sektörün istihdama olan 
etkisine de değinerek, "Sektörün 
büyüklüğü, 5 milyar avroya ulaşmış, 400 
bin kişinin istihdamı sağlanmıştır. 
Dolayısıyla, özel güvenlik sektörü bir 
yandan önleyici güvenlik hizmeti 
sunarken, diğer yandan istihdama 
sunduğu katkı ile ekonomiye de destek 
vermektedir" ifadelerine yer verdi.
 
-Amaç, özel güvenlik ha�ası 
farkındalığını arttırmak
 
Programın anlam ve önemine ilişkin 
konuşan Hisarcıklıoğlu, "Bugün de burada, 
özel güvenlik ha�ası farkındalığını, 
sektörün bütün temsilcileri ile birlikte 
arttırmak için bulunuyoruz. Bu vesile ile 
Türkiye özel güvenlik hizmetleri 
meclisimize ve meclis başkanımız sayın 
Serdar Gökhan Arıkan'a teşekkür ederim. 
Kendisi, sektörün kurumsallaşması ve 
işvereninden çalışanına kadar sektörün 
topyekun büyümesi ve gelişmesi için başta 
bu meclisin kurulması olmak üzere büyük 
emek harcadı, harcamaya da devam ediyor. 
Sektörün çatısı olan meclisimiz, ülkemizin 
önde gelen özel güvenlik �rmaları ve sivil 

toplum örgütleri ile kamu ve özel sektör 
işbirliğinin en güzel örneği. Emniyet genel 
müdürlüğümüze de bu süreçte verdiği katkı 
için teşekkürlerimi sunuyorum" 
değerlendirmesinde bulundu.
 
Özel güvenlik hizmetleri sektörünün, 
Türkiye'ye en çok istihdam oluşturan, yaygın 
ve disiplinler arası iş kollarından biri 
olduğunu sözlerine ekleyen Hisarcıklıoğlu, şu 
ifadelere yer verdi:
"Sektör, kısa, orta ve uzun vadeli dönemlerin 
planlamasını yapmak ve mesleğin sadece bir 
geçim kapısı değil; saygın ve sürdürülebilir 
bir kariyer alanı olarak görülmesini 
sağlamak, güçlü bir hizmet endüstrisi haline 
gelmek ve nitelikli hizmet ihracatının önünü 
açmak istiyor. Bu hede�erimizi sizlerin 
destekleriyle, birlikte hareket ederek 
gerçekleştirebiliriz. Sizlerin burada 
bulunması bizi motive etmekte ve sektörün 
kıymetini göstermektedir. Bu vesileyle 
sektörümüz için önem arz eden bir kaç 
konuyu sayın bakanımıza arz etmek 
istiyorum. Sektörün özlük haklarının 
iyileştirilmesine ve sosyal güvenlik 
uygulamalarının gözden geçirilmesine ihtiyaç 
var. Diğer yandan; branşlaşmış, uzmanlaşmış, 
akademik donanımı yüksek güvenlik 
personelinin yetiştirildiği bir yapı, ülkemizin 
güvenlik politikalarına da önemli katkı 
sağlayacaktır. Bu yapının temini için de özel 
güvenlik eğitimlerinin lisans programlarıyla 
desteklenmesini önemli görüyoruz."
 
-"KAAN, ÖGNET ve ÖZGE gibi projeler 
ülkemizdeki bütün sektörlere örnek teşkil 
ediyor"
 
Özel güvenlik hizmetleri sektöründeki 
yardımcı program ve projelere ilişkin 
konuşan Hisarcıklıoğlu, "KAAN, ÖGNET ve 
ÖZGE gibi projeler bu yapının gücünü ortaya 
koymaktadır. Bu projeler bir araya 
gelindiğinde kamu hizmetinin, daha da 
önemlisi kamu güvenliği ile ilgili bir kamu 
hizmetinin, nasıl katma değerli hale 
geldiğinin kanıtıdır. Bu projeler sayesinde 
özel güvenlik personellerimiz tek tuşla kolluk 
kuvvetlerine gerekli bildirimleri yapıyor. 
Kolluk kuvvetlerinin adli vakalara anında 
çağırılmasına aracı oluyor. Bu projeler 
ülkemizdeki bütün sektörlere de örnek teşkil 
ediyor" diye konuştu.

-İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya
 
İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya da, "Güvenli bir 
Türkiye, daha güçlü bir ekonomi, daha çok 
yatırım, daha çok istihdam, daha çok refah 
demektir. Terörsüz Türkiye hede�miz de bu 
anlamda sadece güvenlik değil, ekonomik ve 
sosyal bir dönüm noktasıdır." dedi.
 
Yerlikaya, İçişleri Bakanlığı Emniyet Genel 
Müdürlüğü Özel Güvenlik Denetleme 
Başkanlığı ve Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Türkiye Özel Güvenlik 
Hizmetleri Sektör Meclisi iş birliğinde 
TOBB'da düzenlenen Özel Güvenlik 
Zirvesi'nde yaptığı konuşmada TOBB 
Türkiye Sektör Meclislerinin, sektörlerin 
sesini birleştiren, gücünü artıran, kamu ve 
özel sektör iş birliğinin geliştirilmesine imkan 
sağlayan stratejik bir yapı olduğunu belirtti.
 
Bu platform sayesinde yakalanan ivmenin, 
sektörlerin sorunlarının çözümünde ve 
geleceğe yönelik güçlü adımlar atılmasında 

önemli rol oynadığını ifade eden 
Yerlikaya, "güvenlik olmadan 
kalkınmanın olamayacağının" altını çizdi.
 
Yerlikaya, "Güvenlik yoksa yatırım 
yoktur, üretim yoktur, huzur yoktur." 
diyerek, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan'ın liderliğinde hayata geçirilen 
Türkiye Yüzyılı vizyonunun temel 
dayanaklarının başında Türkiye'nin 
huzuru ve güvenliğinin geldiğini 
vurguladı.
 
Son 23 yılda Türkiye'nin, güvenlik 
anlayışında köklü değişim yaşadığını 
ifade eden Yerlikaya, şunları kaydetti:
 
"Savunma sanayinden sınır güvenliğine, 
asayişten istihbarata ve siber güvenliğe 
kadar pek çok alanda büyük bir atılım, 
büyük bir reform gerçekleşmiştir. Bugün 
Türkiye, bölgesinde caydırıcı, dünyada 
saygın bir güvenlik gücü haline gelmiştir.
 
Yerlilik oranı yüzde 80'i aşan savunma 
sanayimizle insansız hava araçlarından 
zırhlı taşıyıcılara, radar sistemlerinden 
yapay zeka tabanlı güvenlik altyapılarına 
kadar pek çok alanda kendi teknolojimizi 
üretir hale geldik. İnşallah en kısa 
zamanda BAYRAKTAR, ANKA, 
HÜRKUŞ ve HÜRJET, GÖKBEY ve 
ATAK gibi geleceğin beka gücü olacak 
yeni nesil jet savaş uçağımız KAAN'ımız 
da gökyüzünde süzülmeye başlayacak."
 
- Özel Güvenlik Hizmetleri Meclisi 
Başkanı Serdar Gökhan Arıkan
 
TOBB Türkiye Özel Güvenlik Hizmetleri 
Meclisi Başkanı Serdar Gökhan Arıkan 
da faaliyetleri hakkında bilgi verdi. 
Bugün itibarıyla 1328 özel güvenlik 
şirketi, 608 özel güvenlik eğitim kurumu, 
66 alarm izleme merkezi ve özel güvenlik 
izni verilmiş 100 bini aşkın yer 
bulunduğunu bildiren Arıkan, buralarda 
383 bin 221 özel güvenlik görevlisinin 
aktif olarak görev yaptığını kaydetti.
 
Özel güvenlik hizmetlerinin artık sadece 
�ziki güvenlikten ibaret olmadığına 
dikkati çeken Arıkan, şu 
değerlendirmelerde bulundu:
 
"KAAN uygulaması, özel güvenlik 
görevlilerine görev alanlarında etkin 
müdahale imkanı sağlayarak, genel kolluk 
ile özel güvenlik arasındaki 
koordinasyonu güçlendirmiş ve örnek bir 
kamu-özel sektör işbirliği modeli 
oluşturmuştur. Düne kadar özel güvenliğe 
ilişkin işlemler, valiliklere �ziki evrakla 
yapılırken, bugün ÖGNET sistemi 
sayesinde bu işlemleri günün her saatinde 
dijital olarak yapabilmekteyiz. Yakın 
zamanda hayata geçecek olan ÖZGE 
projesi ile özel güvenlik alanında yeni bir 
dönem başlayacak. Bu proje ile yalnızca 
temel güvenlik eğitimi değil, görev 
yapılan alana özgü, branş bazlı uzmanlık 
eğitimleri verilecek, sektördeki insan 
kaynağı kişisel yetkinlik yerine eğitim 
temelli uzmanlık ekseninde şekillenecek."
 
Programa Jandarma Genel Komutanı 
Orgeneral Ali Çardakcı ve Emniyet Genel 
Müdürü Mahmut Demirtaş da katılım 
sağladı.

TOBB Başkanı 
Hisarcıklıoğlu: "Özel 
güvenlik görevlileri can ve 
mal güvenliğinin 
sağlanması sorumluluğunu 
paylaşıyor"

Büyükelçi 
Kazakbayev, 
TÜGİAD ile 
Yatırım Fırsatlarını 
Görüştü

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Başkanı (TOBB) Rifat Hisarcıklıoğlu, "Can ve mal 
güvenliğinin sağlanması devletin sorumluluğunda, devletimiz bu sorumluluğu özel güvenlik 
sektörü mensupları ile kamu güvenliğini tamamlayıcı mahiyette olmak üzere paylaşıyor" dedi.

Kazakbayev , TÜGİAD 
heyetini Kırgızistan’a davet 
ederek, karşılıklı iş birliğini 
güçlendirmek amacıyla ortak 
bir iş forumu 
düzenlenebileceğini önerdi.

Ö

ivil İnisiyatif/Zeliha Sorkunlu/ 
Kırgızistan’ın Ankara 
Büyükelçisi Ruslan Kazakbayev, 

İstanbul’da Türkiye Genç İşadamları 
Derneği (TÜGİAD) Yönetim Kurulu 
üyeleriyle bir araya geldi. 

Görüşmede, iki ülke arasındaki 
ticari ve ekonomik iş birliği 
potansiyelleri ele alındı.

Toplantıda, Kırgızistan’ın yatırım 
ortamına ilişkin detaylı bir sunum 
yapılarak, yabancı yatırımcılara açık 
çeşitli özel projeler tanıtıldı. 

Büyükelçi Kazakbayev, Kırgızistan 
Cumhurbaşkanı Sadyr Japarov ve 
Bakanlar Kurulu’nun girişimleriyle 
uygulamaya konulan yapısal 
reformlara dikkat çekti. Bu 
reformların, iş yapma ortamını 
iyileştirmeyi ve yatırımcı haklarını 
güvence altına almayı hede�ediğini 
vurguladı.

Kazakbayev ayrıca, ekonominin 
öncelikli sektörlerine yönelik devlet 
destekleri, uygulanan mali 
politikalar ve ülkedeki yatırım 
fırsatları hakkında bilgi verdi. Bu 
çerçevede, TÜGİAD heyetini 
Kırgızistan’a davet ederek, karşılıklı 
iş birliğini güçlendirmek amacıyla 
ortak bir iş forumu 
düzenlenebileceğini önerdi.

TÜGİAD yönetimi ise, karşılıklı 
yarar sağlayacak projelere açık 
olduklarını belirterek, Kırgızistan’a 
temsili bir iş heyetiyle ziyaret 
gerçekleştirmeye hazır olduklarını 
ifade etti.

Gerçekleştirilen görüşme, Türkiye ve 
Kırgızistan arasındaki ekonomik 
ilişkilerin derinleştirilmesi ve özel 
sektörler arasında doğrudan 
bağlantıların kurulması açısından 
önemli bir adım olarak 
değerlendirildi.

S
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ürkiye ile Birleşik Krallık arasındaki 
ekonomik ilişkileri güçlendirmek ve 
karşılıklı yatırım fırsatlarını 

değerlendirmek amacıyla, MÜSİAD 
İngiltere’nin öncülüğünde İngiltere 
Parlamentosu’nun üst kanadı Lordlar 
Kamarası’nda dikkat çekici bir yuvarlak 
masa toplantısı gerçekleştirildi.

“Engelsiz Ticarete: İngiltere–Türkiye 
Ticaretindeki Engelleri Kaldırmak” 
başlığıyla düzenlenen toplantı, İngiliz 
siyasetinin etkin isimlerinden Baroness 
Uddin’in ev sahipliğinde yapıldı. 

Toplantıya, 10’dan fazla İngiliz 
parlamento üyesiyle birlikte, Türkiye ve 
Birleşik Krallık’tan çok sayıda iş insanı, 
yatırımcı ve sektör temsilcisi katılım 
sağladı.

Programın açılışında Türkiye’nin 
Londra Büyükelçisi Osman Koray 
Ertaş, MÜSİAD Genel Başkanı Burhan 
Özdemir ve MÜSİAD İngiltere Başkanı 
Türkan Akbaş söz aldı.

MÜSİAD Genel Başkanı Burhan 
Özdemir konuşmasında, Türkiye'nin 
stratejik coğra� konumuna ve üretim 
gücüne dikkat çekerek, Birleşik Krallık 
için doğal bir iş ortağı olduklarını ifade 
etti. Özdemir, “Türkiye, Avrupa’dan 
Asya’ya ve Orta Doğu’ya uzanan bir 
üretim ve lojistik koridorudur. Bu 
avantajı girişimcilik ve ihracat 
kabiliyetimizle pekiştiriyoruz,” dedi. 

MÜSİAD’ın 14 bini aşkın üyesi ve 60 
binden fazla şirketle Türkiye’nin ticaret 
hacminin ve sanayi üretiminin yaklaşık 
%35’ini temsil ettiğini belirten 

Özdemir, mevcut Serbest Ticaret 
Anlaşması’nın güncellenerek daha 
kapsamlı hale getirilmesinin yalnızca 
ekonomik değil, aynı zamanda stratejik 
açıdan da elzem olduğunu vurguladı.

“Birleşik Krallık’ın hizmet ihracatındaki 
derinliği ile Türkiye’nin bu alandaki 
gelişme potansiyelini bir araya getirerek 
dijital, �nansal ve profesyonel 
hizmetlerde yüksek katma değerli iş 
birliklerine zemin hazırlayabiliriz. 
MÜSİAD olarak bu vizyonun inşasında 
aktif bir rol üstlenmeye hazırız,” 
ifadelerini kullanan Özdemir, iki ülke 
arasındaki ekonomik entegrasyonun 
daha ileriye taşınması için güçlü bir 
mesaj verdi.

Akbaş: “STA sadece malları değil, 
hizmetleri de kapsamalı”

MÜSİAD İngiltere Başkanı Türkan 
Akbaş, konuşmasında mevcut STA’nın 
yalnızca mal ticaretini kapsadığını 
hatırlatarak, hizmetler, yatırım 
koruması, kamu alımları, dijital ticaret 
ve mesleki yeterliliklerin karşılıklı 
tanınması gibi alanların anlaşma dışında 
kalmasının özellikle KOBİ’leri 
zorladığını söyledi.

Vize süreçlerinin karmaşıklığı, kamu 
ihalelerine erişimdeki eşitsizlikler ve 
hizmet sunumundaki kısıtların, iki ülke 
arasındaki potansiyelin altında 
kalmasına neden olduğunu belirten 
Akbaş, 2024 yılında ikili ticaret 
hacminin 27,8 milyar sterline ulaştığını 
hatırlatarak, “Kapsamlı bir 
modernizasyonla bu rakam yüzde 25 
artabilir” dedi.

T “İngiltere’nin 
�nansal ve dijital 
gücü, Türkiye’nin 
üretim 
kabiliyetiyle birleştiğinde çok daha 
güçlü bir ekonomik mimari 
kurulabilir. STA’nın kapsamı 
genişletilmeli, müzakereler hızla 
tamamlanmalıdır” çağrısında 
bulundu.

Sektör temsilcilerinden kapsamlı 
değerlendirmeler

MÜSİAD UK Sekreteri ve 
Ticaret-Yatırım Danışmanı Özlem 
Bacak ise STA'nın 
modernizasyonunun ekonomik 
olduğu kadar çevresel bir zorunluluk 
olduğunu belirterek, yeşil üretim, 
çevre standartları ve döngüsel tedarik 
zincirlerinin anlaşma kapsamına 
alınması gerektiğini söyledi.

Etkinlikte, İngiltere’nin Türkiye Ticaret 
Temsilcisi ve Parlamento Üyesi Afzal 
Khan, APPG Türkiye Dostluk Grubu 
Başkanı ve Birmingham Hall Green ve 
Moseley Milletvekili Tahir Ali, 
MÜSİAD Yurtdışı Teşkilatlanma 
Komisyonu Başkanı Selim Sar, Ülker 
CEO’su Özgür Kölükfakı, HSBC 
Global Trade Solutions Direktörü 
Stephanie Betant, MÜSİAD İngiltere 
Sektör Kurulları Başkanı Batuhan 
Bajdaroğlu, strateji ve �nans 
danışmanı Conor Cli�ord Murphy, 
TIOGA Foods Ltd. Yönetim Direktörü 
Dr. Murat Bayizit ve Greymore Ortağı 
Sevcan Kaygun gibi isimler, STA’nın 
farklı sektörlerdeki yansımalarını ve 
iki ülke arasındaki iş birliği fırsatlarını 

değerlendirdi.

Büyükelçi Ertaş: “Modern STA, 
ortak refahın anahtarıdır”

Türkiye’nin Londra Büyükelçisi 
Osman Koray Ertaş, STA’nın sadece 
ekonomik değil, diplomatik bir 
sorumluluk olduğunu belirterek, 
hizmetler, dijitalleşme ve yatırım 
korumasını da kapsayacak şekilde 
anlaşmanın güncellenmesinin ortak 
geleceğe yatırım anlamı taşıdığını 
ifade etti.

Toplantı büyük ilgi gördü

MÜSİAD İngiltere üyeleri ve 
parlamenterlerin yanı sıra; Ant Yapı 
CEO’su Cengiz Karaduman, Invest 
in Turkey İngiltere Müdürü Enes 
Güce, Londra Yunus Emre 
Enstitüsü Müdürü Mehmet 
Karakuş, BTA Başkanı Murat Şükrü 
Acar ve Kalyon Cities Kurucusu 
Mehmet Kalyoncu gibi önemli iş 
insanları da toplantıya katıldı.

Yuvarlak masa toplantısı, 
parlamenterlerin soru ve 
yorumlarıyla devam ederken, 
STA'nın geleceği ve 
Türkiye–Birleşik Krallık ilişkilerinin 
derinleştirilmesi adına önemli 
mesajların paylaşıldığı bir platform 
olarak öne çıktı.

MÜSİAD İngiltere’den Lordlar Kamarası’nda 
Ticaret Zirvesi
MÜSİAD İngiltere’nin öncülüğünde İngiltere Parlamentosu’nun üst kanadı 
Lordlar Kamarası’nda dikkat çekici bir yuvarlak masa toplantısı 
gerçekleştirildi.

YTB ve ICYF arasında "Ümmet 
Burs Programı" işbirliği anlaşması 
imzalandı

stanbul'da düzenlenen İslam 
İşbirliği Teşkilatı (İİT) Dışişleri 
Bakanları 51. Oturumu'nda YTB ve 

ICYF arasında imzalanan anlaşma 
kapsamında İİT üye ülkelerden 
lisans, yüksek lisans ve doktora 
öğrencileri, Türkiye'deki prestijli 
üniversitelerde 1-2 dönem boyunca 
değişim öğrencisi olarak burslu 
eğitim görebilecek.

YTB Başkanı Abdullah Eren, 
anlaşmaya ilişkin yaptığı 
açıklamada, YTB'nin 2011'den beri 
Türkiye Cumhuriyeti Devleti'nin 
resmi burs programını yürüttüğüne 
işaret ederek, "Halihazırda 50 bine 
yakın öğrenci burslandırdık. Şu an 
15 bin mevcut burs yerimiz var. 
Özellikle İslam coğrafyasında 
öğrenci burslandırmaya gayret 
ediyoruz. İslam coğrafyasının 
kanayan yaraları olan Myanmar gibi 
Filistin gibi Doğu Türkistan gibi 
hususi alanlardan, bölgelerden de 

başarılı genç kardeşlerimizi Türkiye'de 
ağırlamaya gayret ediyoruz." ifadelerini 
kullandı.

İşbirliği için ICYF'ye teşekkür eden 
Eren, şunları kaydetti:

"ICYF, 20. yılında İslam dünyasının dört 
bir tarafındaki gençlere yönelik çok 
başarılı çalışmalar yürütüyor. Bir ümmet 
bilincinin oluşmasını aynı zamanda 
eğitimlerle de destekleyerek bugüne 
kadar hizmetlerini sürdürdü. Bu 
protokolle beraber Ümmet Burs 
Programı çerçevesinde ICYF'nin de bize 
yönlendireceği gençleri Türkiye'de kısa 
süreli değişim programında 
ağırlayacağız."

Eren, şu an Türkiye'nin kısa süreli 
değişim programı olmadığına ve 
özellikle İslam ülkeleri arasındaki kısa 
süreli değişim programını çok 
önemsediklerini vurgulayarak, 
"İnşallah'Ümmet Burs Programı'nı 

Türkiye dışındaki diğer coğrafyalara da 
yayacağımızı temenni ediyorum." dedi.

"Temel amacımız ümmet gençliğinin 
birbiriyle tanışmasını sağlamak"

ICYF Başkanı Taha Ayhan da 2019'dan 
bu yana yaklaşık 15 milyon gence 
dokunduklarını belirterek, "Burada 
temel amacımız ümmet gençliğinin 
birbiriyle tanışmasını sağlamak, 
birbiriyle kökler 
kurmasını sağlamak ve 
çok boyutlu 
işbirliklerini sağlamak. 
Bu noktada en 
müteşekkir olduğumuz 
ülkemiz ev sahibimiz." 
diye konuştu.

Burs programını çok 
önemsediklerini 
söyleyen Ayhan, "Bu 
çok uzun bir süredir 
hayalini kurduğumuz 

bir programdı. Biz biliyoruz ki İslam 
ülkelerinde, ümmet gençliğinde bizim 
tüm dertlerimizi çözecek yetenek, 
kapasite ve kabiliyet var. Fakat eksik 
olan şey bu gençlerimize fırsat 
tanınması, bu gençlerimizin elinden 
tutulması, bu gençlerimize imkan 
verilmesi. İnanıyoruz ki ümmet 
gençliği, Ümmet Burs Programı ile 
beraber bu fırsata kavuşacaktır." 
değerlendirmesinde bulundu.

İ

Yurtdışı Türkler ve Akraba Topluluklar Başkanlığı (YTB) ile İslam 
İşbirliği Gençlik Forumu (ICYF) arasında "Ümmet Burs 
Programı" işbirliği anlaşması imzalandı.
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önüşen Dünyada İslam İşbirliği 
Teşkilatı" temasıyla düzenlenen 
İİT Dışişleri Bakanları Konseyi 

51. Oturumu'nun ilk günü Lüt� Kırdar 
Kongre Merkezi'nde gerçekleştirilen 
programla başladı.

BM Medeniyetler İttifakı Yüksek Temsilcisi 
ve BM İslamofobi ile Mücadele Özel 
Temsilcisi Miguel Angel Moratinos, 
buradaki konuşmasında, "İslamofobi sadece 
bir ön yargı konusu değil bu insan 
haklarının ihlali demek, aynı zamanda 
sosyal bütünlüğe bir tehdit ve Birleşmiş 
Milletler Şartı ilkelerinin ihlal edilmesi 
demek." ifadesini kullandı.

İslamofobinin birçok ülkede yaygın sorun 
olduğuna dikkati çeken Moratinos, bunun 
her zaman şiddet şeklinde değil bazen 
dışlayıcı tutumlar şeklinde de ortaya 
çıktığını belirtti.

Moratinos, Müslüman kadınların 
başörtüleri nedeniyle işe alınmadığını, 
Müslüman çocukların ise isimleri 
dolayısıyla okullarda zorbalığa maruz 
kaldığını aktardı.

"Müslümanlık karşıtı söylemler çevrimiçi 
platformlarda yayılıyor ve algoritmalar da 
bunu destekliyor. Dijital platformlar aslında 
bir aşamada özgürlükler alanı olarak 
sayılırken, şimdi nefret söyleminin 
yansıdığı bir alan." diyen Moratinos, 
İslamofobinin küresel bir problem olduğu 
için çözümün de küresel olması gerektiğini 
kaydetti.

Moratinos, BM'deki çalışmalarına işaret 
ederek "Buradaki çalışmalarımız herhangi 
bir dinle sınırlı değil, insanların insan 
haklarını kullanarak dinlerini herhangi bir 
korku olmadan icra edebilmelerini 
savunuyor. Özel temsilci olarak İslam 
İşbirliği Teşkilatı ve Devletleri ile yakın bir 
işbirliği gerçekleştirmeyi ümit ediyorum." 
şeklinde konuştu.
İslamofobiyle mücadelenin sadece 
Müslümanlar için değil küresel bir çalışma 
olması gerektiğine işaret eden Moratinos, 
"Bunun arkasında siyasi bir irade, ahlaki bir 
cesaret ve sürdürülebilir çok tara�ı işbirliği 
olmalı." dedi.
Moratinos, 2026’da New York'taki BM 
Merkezi'nde 14 Mart İslamofobiyle 
Mücadele Günü'nde üst düzey bir toplantı 
düzenlemeyi planladığını ifade etti.

"Filistinliler insanlık dışı bir muameleye 
tabi tutuluyor"

BM Yakın Doğu'daki Filistinli Mültecilere 
Yardım ve Bayındırlık Ajansı (UNRWA) 
Genel Komiseri Philippe Lazzarini, 
Gazze’de 2 milyon kişinin açlığa 
sürüklendiğine işaret ederek, "Yeni kurulan 
sözde yardım mekanizması aslında zaten 

umutsuz olan insanları daha da küçük 
düşürüyor ve umutlarını yerle bir ediyor. 
Aslında daha fazla hayata mal oluyor. 
Filistinliler insanlık dışı bir muameleye tabi 
tutuluyor." dedi.

Filistin’deki durumu "20 aylık bir felaketin 
cezasızlığın ve eylemsizliğin geldiği zirve 
nokta" şeklinde tanımlayan Lazzarini, 
"Altyapı yerle bir ediliyor ki Filistinliler 
yaşadıkları topraklara geri dönemesin. 
Buradaki ilhak kararlı bir şekilde 
sürdürülüyor." diye konuştu.

UNRWA’nın bölgedeki çatışmanın 
hede�erinden biri olduğunu kaydeden 
Lazzarini, "En az 300 kişi, personelimiz ve 
aileleri hayatını kaybetti." ifadesini 
kullandı.

"UNRWA her gün 50 binden fazla tıbbi 
muayene gerçekleştiriyor"

Lazzarini, her şeye rağmen UNRWA’nın 
faaliyetlerinin devam ettiğine değinerek, 
"UNRWA her gün 50 binden fazla tıbbi 
muayene gerçekleştiriyor. Yine sığınaklar, 
içilebilir su sağlanması konusunda 
faaliyetlerimiz devam ediyor." dedi.

UNRWA’nın mali durumunun son derece 
zorlu bir aşamaya geldiğine ve ilave fon 
olmaksızın bölgede operasyonlarına devam 
etmekte zorlanacağına değinen Lazzarini, 
"İslam İşbirliği Teşkilatı'na çağrıda 
bulunmak istiyorum, yine aynı şekilde üye 
devletlerine de; Siyasi ve mali olarak 
Filistinli sığınmacıların en temel hizmetlere 
ulaşabilmesi için sizlerden eyleme 
geçmenizi rica etmek istiyorum, 
milyonlarca kişinin hayatı, kaderi sizlerin 
elinde." şeklinde konuştu.

"Diplomasi kalıcı barışın tesis 
edilmesindeki en önemli araç"

BM Genel Sekreter Yardımcısı ve Orta 
Doğu, Asya ve Pasi�k'ten sorumlu yetkilisi 
Khaled Khiari de misa�rperverliğinden 
dolayı Türkiye hükümetine teşekkürlerini 
sundu.

Khiari, İstanbul'u binlerce yıl boyunca �kir 
alışverişlerinin yapıldığı çok önemli bir 
merkez olarak nitelendirerek, "Bugün de 
burada diyaloğu, barışı ve hoşgörüyü tesis 
etmek için tekrar buluştuk." dedi.

BM ve İİT'nin ilişkilerinin gelişmeye 
devam ettiğini belirten Khiari, dünyanın 
bugünlerde uluslararası diplomasiye her 
zamankinden daha fazla ihtiyaç 
duyduğunu söyledi.

Khiari, İsrail'in İran'a saldırılarıyla başlayan 
çatışmanın tırmanmaya devam ettiğini, her 
iki tarafın da bu çatışmalarda önemli 
kayıplar verdiğini aktardı.

BM Genel Sekreteri Antonio Guterres'in 

söz konusu iki ülke arasındaki 
çatışmaların bir an önce 
sonlandırılması ve bu gerilimin 
azaltılması için çağrıda bulunduğunu 
hatırlatan Khiari, "diplomasi kalıcı 
barışın tesis edilmesindeki en önemli 
araç" vurgusu yaptı. 

İİT Dışişleri Bakanları Konseyi, 
İran'ın talebiyle 51. oturumda özel 
toplantı yapacak 

Dışişleri Bakanlığı kaynaklarından 
edinilen bilgiye göre, İİT DBK 51. 
Oturumu kapsamında, İran'ın talebi 
üzerine özel bir oturum 
gerçekleştirilecek. 

Basına kapalı formattaki toplantıya, 
tüm İİT üyesi ülkelerin katılımı 
öngörülüyor. 
İİT toplantısında UNRWA'nın Ankara 
temsilciliğinin kurulması için anlaşma 
imzalanması öngörülüyor

Dışişleri Bakanı Hakan Fidan ile 
Birleşmiş Milletler Yakın Doğu’daki 
Filistinli Mültecilere Yardım ve 
Bayındırlık Ajansı (UNRWA) Genel 
Komiseri Philippe Lazzarini’nin, İİT 
Dışişleri Bakanları Konseyi’nin 51. 
Oturumu marjında, “Türkiye 
Cumhuriyeti Hükümeti ile UNRWA 
Arasında UNRWA Ankara 
Temsilciliğinin Kurulmasına İlişkin 
Anlaşma”yı imzalaması öngörülüyor.

Dışişleri Bakanlığı kaynaklarından 
edinilen bilgiye göre, Fidan ve Genel 
Komiser Lazzarini’nin, 21-22 
Haziran'da İstanbul’da düzenlenen İİT 
Dışişleri Bakanları Konseyi 51. 
Oturumu marjında, "Türkiye 
Cumhuriyeti Hükümeti ile UNRWA 
Arasında UNRWA Ankara 
Temsilciliğinin Kurulmasına İlişkin 
Anlaşma"yı imzalaması öngörülüyor.

Söz konusu anlaşmayla Türkiye’de bir 
UNRWA Temsilciliği açılmasının 
zemini hazırlanacak.

Türkiye, UNRWA’ya ilkeli desteği 
çerçevesinde Filistinli mültecilerin 
eğitim ve sağlık başta olmak üzere 
temel ihtiyaçlarının karşılanmasında 
UNRWA’nın yadsınamaz rolü 
olduğuna atı�a UNRWA’ya gönüllü 
maddi katkı sağlamakta, ikili düzeyde 
ve çok tara�ı platformlarda Ajans’a 
destek çağrısında bulunuyor.

Bu kapsamda Türkiye, İsrail 
Parlamentosu’nun, UNRWA’nın işgal 
altındaki Filistin topraklarındaki 
faaliyetlerine son verilmesi amacıyla 

28 Ekim 2024'te kabul ettiği kararın 
uluslararası hukuku açıkça ihlal 
ettiğini farklı vesilelerle belirterek, 
Filistin-İsrail meselesinde iki devletli 
çözüme ulaşılana kadar UNRWA’ya 
siyasi, mali ve hukuki destek 
verilmesinin uluslararası toplumun 
ahlaki sorumluluğu olduğunu 
vurguluyor.

Bu anlayışla Türkiye, UNRWA’nın da 
aralarında bulunduğu BM ajanslarına 
ilişkin İsrail’in yükümlülüklerine dair 
Uluslararası Adalet Divanı'ndan 
(UAD) görüş talep edilmesi 
hakkındaki BM Genel Kurul kararına 
eş sunucu oldu ve UAD’ye yazılı ve 
sözlü beyanda bulundu.

Türkiye ayrıca, UNRWA'nın 
Finansmanı Çalışma Grubu'nun 
(WGFU) başkanlığını yürütmektedir 
ve son yıllarda UNRWA’ya en fazla 
maddi katkı sağlayan ülkeler arasında 
bulunmaktadır.

Türkiye, Ajans’a 2023 yılında 10 
milyon dolar gönüllü katkı sağlarken 
7 Ekim 2023’ü izleyen süreçte, BM 
İnsani İşler Eşgüdüm O�sinin 
(OCHA) Acil Yardım Çağrısı 
kapsamında, Ajans’a 2023 yılı Kasım 
ayında 1 milyon dolar ilave gönüllü 
katkıda bulundu.

2024'te 10 milyon dolar gönüllü 
katkıyla birlikte yıl içinde ek 2 milyon 
dolar Ajans’a aktarılırken ilaveten 
AFAD tarafından 3 milyon dolar 
nakdi yardım yapıldı. 2025'te ise 10 
milyon dolar gönüllü katkı sunuldu.

UNRWA, 8 Aralık 1949 tarih ve 302 
(IV) sayılı BM Genel Kurulu kararıyla 
kuruldu ve 1 Mayıs 1950 itibarıyla 
faaliyetlerine başladı. Filistin 
mültecilerinin haklarının korunması 
ile eğitim, sağlık, sosyal yardım, 
mikro �nans, barınma ve ilk yardım 
alanlarında faaliyet gösteren Ajans’ın 
görev yönergesi üç yıllık sürelerle BM 
Genel Kurulu’nda yenilenmekte.

30 bine yakın personelle BM’nin en 
büyük ajanslarından biri olan 
UNRWA’nın ana merkezleri Amman 
ve Gazze’dedir. Doğu Kudüs dahil 
Batı Şeria, Gazze Şeridi, Ürdün, 
Lübnan ve Suriye’de UNRWA’nın saha 
o�sleri bulunmakta. Filistin, Ürdün, 
Lübnan ve Suriye’de yaklaşık 5,9 
milyon Filistin mültecisi UNRWA’nın 
görev alanına giriyor.

UNRWA’nın program bütçesinin 
yaklaşık yüzde 95’i gönüllü 
kaynaklardan sağlanıyor.

İslam İşbirliği Teşkilatı 
Dışişleri Bakanları Konseyi 
İstanbul'da toplandı

D

Anadolu Ajansı'nın (AA) 'ev sahibi fotoğraf 
sağlayıcısı' olduğu İslam İşbirliği Teşkilatı 
(İİT) 51. Dışişleri Bakanları Konseyi 
Toplantısı, Lüt� Kırdar Uluslararası Kongre 
ve Sergi Sarayı'nda gerçekleşti.
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illi Savunma Bakanlığı (MSB) 
Basın ve Halkla İlişkiler Müşaviri 
ve Bakanlık Sözcüsü Tuğamiral 

Zeki Aktürk, Kara Kuvvetleri Komutanlığında 
düzenlenen basın bilgilendirme toplantısında 
konuştu.

Tuğamiral Aktürk, Türk Kara Kuvvetleri'nin, 
köklü tarihi, yetenekli personeli, üstün teknolojisi, 
elde ettiği büyük başarılarıyla ülkenin i�ihar 
kaynağı olduğunu belirterek, 2 bin 234'üncü 
kuruluş yıl dönümünü kutladı.
Türk Silahlı Kuvvetlerinin, milli birlik ve 
beraberlik ile ülkenin varlığına yönelik her türlü 
tehdit ve tehlikeye karşı mücadelesini kararlılık ve 
azimle sürdürdüğüne vurgu yapan Aktürk, 
"Geçtiğimiz ha�a içerisinde 1 PKK'lı terörist daha 
teslim olmuş, arama tarama faaliyetleri 
kapsamında Pençe-Kilit Operasyonu bölgesinde 
tespit edilen teröristlere ait barınak, sığınak ve 
mağaralarda çok sayıda silah, mühimmat ve 
muhtelif malzeme ele geçirilerek kullanılamaz 
hale getirilmiştir." ifadelerini kullandı.

Aktürk, ha�a boyunca sınır emniyeti faaliyetleri 
kapsamında ise 2'si terör örgütü mensubu olmak 
üzere 199 kişinin yakalandığını, 991 kişinin ise 
engellendiğini belirterek, "Böylelikle 1 Ocak 
itibarıyla sınırlarımızdan yasa dışı yollarla 
geçmeye çalışırken yakalananların sayısı 2 bin 
880, engellenen kişi sayısı da 39 bin 970 olmuştur. 
Yine bu ha�a içerisinde Hatay hudut hattında 
yapılan arama tarama faaliyetlerinde 72 kilogram 
uyuşturucu madde ele geçirilmiştir." bilgisini 
paylaştı.

Suriye'deki harekat alanlarında sürdürülen "tünel 
imha" faaliyetlerine ilişkin de bilgi veren Aktürk, 
bugüne kadar Tel Rıfat bölgesinde 168, Menbic 
bölgesinde ise 174 kilometre uzunluğundaki 
tünellerin imha edildiğini söyledi.

Tuğamiral Aktürk, FETÖ ile mücadeleye ilişkin 
ise "Bakanlığımız, FETÖ ile mücadelesini de yeni 
bilgi, belge ve veriler ışığında kararlılıkla 
sürdürmektedir. Sadece bu yıl içerisinde 102 
personel Yüksek Disiplin Kurulu kararı ile Türk 
Silahlı Kuvvetlerinden çıkarılmıştır. FETÖ ile 
mücadelemiz bugüne kadar olduğu gibi bundan 
sonra da ilk günkü hassasiyetle devam edecektir." 
dedi.

İkili ilişkiler

Milli Savunma Bakanı Yaşar Güler'in, 24-25 
Haziran'da Hollanda'nın Lahey şehrinde 
düzenlenen NATO Devlet ve Hükümet Başkanları 
Zirvesi kapsamındaki temasları hakkında bilgi 
veren Aktürk, şunları kaydetti:

"Sayın Bakanımız, NATO'nun gündemindeki 
konuların ele alındığı Kuzey Atlantik Konseyi 
(NAC) oturumuna Cumhurbaşkanımıza refakaten 
katılım sağlamış, NATO Savunma Bakanları için 
düzenlenen çalışma yemeğine iştirak etmiş, Sayın 
Cumhurbaşkanımızın Romanya Cumhurbaşkanı 
ile Birleşik Krallık, Almanya ve Hollanda 
Başbakanlarıyla gerçekleştirdiği görüşmelere 
katılmış, Savunma Kritik Hammadde Stoklarının 
Temini, Depolanması, Taşınması ve Yönetilmesi 
İçin Çok Uluslu İşbirliği Kapasitesinin Kurulması 
Projesi Niyet Mektubu ile Hollanda'yla ikili 
ilişkilerin geliştirilmesine yönelik bir niyet 
mektubunu imzalamış ve bazı mütte�k ve ortaklık 
ülkelerin savunma bakanları ile görüşmeler 
gerçekleştirmiştir."

Tuğamiral Aktürk, İran ile İsrail arasında yaşanan 
çatışmalara da değinerek, "İsrail ile İran arasında 
ateşkes ilan edilmesini memnuniyetle karşılıyor, 
varılan ateşkesin eksiksiz uygulanmasını ve kalıcı 
ateşkesin sağlanmasını bekliyoruz. Bölgede gerçek 
barış ve istikrarın tesisi için barışçıl yöntemler ile 
diplomatik çözüm arayışlarının esas alınması 
gerektiğini ve bu doğrultuda her türlü yapıcı 
diyalog ve girişimi desteklediğimizi 
vurguluyoruz." değerlendirmesini yaptı.

Gazze'de de bir an önce kalıcı ateşkesin 
sağlanması ve insani yardımların kesintisiz şekilde 
ulaştırılması için sürdürülebilir bir barış sürecinin 
başlatılmasının elzem olduğunu belirten Aktürk, 
"Bölgede istikrar ancak kalıcı ateşkes ve bağımsız, 
egemen bir Filistin Devleti'nin kurulmasıyla 

mümkündür." dedi.

Eğitim ve tatbikat faaliyetleri

Tuğamiral Aktürk, TSK'nın, harekat görevleriyle 
eş zamanlı olarak etkin, caydırıcı ve saygın 
niteliklerini pekiştirmek maksadıyla kapsamlı 
eğitim ve tatbikat faaliyetlerini aralıksız 
sürdürdüğünü söyledi.
Tatbikatlara ilişkin de bilgi veren Aktürk, şunları 
kaydetti:

"Milli ve yabancı unsurların müşterek harekat 
yapma imkan ve kabiliyetlerini geliştirmek ve 
kuvvetler arası karşılıklı desteği artırmak 
amacıyla 23 Haziran-4 Temmuz tarihleri arasında 
Konya'da gerçekleştirilen Uluslararası Anadolu 
Kartalı 2025 Eğitimi'nin Seçkin Gözlemci Günü 
bugün icra edilmektedir. 23-27 Haziran tarihleri 
arasında Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti'nde 
kara, deniz ve hava unsurlarımız ile yer aldığımız 
Şehit Teğmen Caner Gönyeli-2025 Arama 
Kurtarma Davet Tatbikatı ile, 23-30 Haziran 
tarihleri arasında İstanbul'da Barış Muhafızı, 23 
Haziran-3 Temmuz tarihleri arasında Ankara'da 
Anadolu-2025 Özel Kuvvet, 25-26 Haziran 
tarihleri arasında yerinden katılım ile Kaplan 
Pençesi I tatbikatları gerçekleştirilmektedir."

Aktürk, 1 Temmuz Denizcilik ve Kabotaj Bayramı 
kapsamında, Deniz Kuvvetleri Komutanlığı 
tarafından 20 gemi ile 20 liman ziyareti 
yapılacağını ve gemilerin halkın ziyaretine açık 
olacağını söyledi.

Açık Semalar Anlaşması (ASA) kapsamında, 
Bosna Hersek hava sahasında gözlem uçuşu 
gerçekleştirildiğini belirten Aktürk, 28 Haziran'da 
ise "Odlotowe Suwalki Airshow 2025" 
çerçevesinde SOLOTÜRK tarafından Polonya'da 
gösteri uçuşu yapılacağını söyledi.

Doğal afetlerle mücadele
Tuğamiral Aktürk, Milli Savunma Bakanlığı ile 
Tarım ve Orman Bakanlığı arasında imzalanan 
"Tahsis ve Rezerv Güç Protokolü" kapsamında, 
Balıkesir, Çanakkale, Manisa ve İzmir'in 7 farklı 
bölgesinde çıkan orman yangınlarının 
söndürülmesi amacıyla Orman Genel 
Müdürlüğüne tahsis edilen 13 helikopterin, 135 
sorti yaparak 408 ton su attığını, bu çerçevede, 
2025 yılında meydana gelen 14 ayrı bölgedeki 
orman yangınlarının söndürülmesinde Orman 
Genel Müdürlüğüne 25 helikopter ile 189 sorti 
yapılarak destek sağlandığını söyledi.

MSB'ye bağlı Makine ve Kimya Endüstrisi (MKE) 
Anonim Şirketi tarafından yerli ve milli 
imkanlarla geliştirilen 105 milimetreden 203 
milimetreye kadar topçu sistemlerinde 
kullanılabilen Türkiye'nin ilk çok maksatlı 
tapasının, kali�ye edilerek seri üretime hazır hale 
geldiğinin bilgisini paylaşan Aktürk, şöyle devam 
etti:

"Ülkemizin ihtiyaç duyduğu kritik su altı 
teknolojilerinin de geliştirileceği Makine ve 
Kimya Endüstrisi Anonim Şirketimizin 'Gülçin 
Yarımay Elektronik ve Gömülü Sistemler 
Araştırma ve Geliştirme Merkezi' (EGEM) 21 
Haziran'da İstanbul Teknik Üniversitesi (İTÜ) 
ARI Teknokent'te açılmıştır. Son olarak 
kuruluşundan bu yana ülkemizin milli gücü olan 
Makine ve Kimya Endüstrisi Anonim Şirketimiz; 
Ticaret Bakanlığımız tarafından, ihracat 
işlemlerini daha etkin ve hızlı biçimde 
yürütmesini sağlayacak ve dış pazarlarda rekabet 
gücünü artıracak 'Dış Ticaret Sermaye Şirketi' 
statüsüne alınmıştır."

Personel ve askeri öğrenci temini

Tuğamiral Aktürk, personel ve askeri öğrenci 
temin işlemlerinin, planlanan takvime uygun 
şekilde devam ettiğini belirterek, "1 Temmuz'da 
başlayacak Milli Savunma Üniversitesi 2025 Yılı 
Askeri Öğrenci Temini Seçim Aşaması 
Faaliyetleri 29 Temmuz'a kadar devam edecektir. 

Milli Savunma Üniversitesi Harp Okulları ve 
Meslek Yüksek Okulları seçim aşamalarına 
katılacak adaylar 1 Temmuz-25 Ağustos tarihleri 
arasında Kredi Yurtlar Kurumunun belirlemiş 
olduğu yurtlardan istifade edebilecektir." 

Bedelli askerlik hizmeti kapsamında 
geçerli olan bedel ve ek bedel tutarının 
"Askeralma Kanunu" gereğince 1 
Temmuz itibarıyla memur aylık 
katsayısına göre güncelleneceğini 
hatırlatan Aktürk, "Mevcut bedel tutarı 
üzerinden bedelli askerlik hizmetine 
müracaat etmek isteyen yükümlülerin 30 
Haziran'a kadar müracaat ve ödeme 
işlemlerini tamamlamaları 
gerekmektedir." diye konuştu.

"Katmanlı hava savunma sistemini tüm 
ülkemize yaymayı planlıyoruz"

Bakanlık kaynakları, ha�alık basın 
bilgilendirme toplantısının ardından 
gazetecilerin sorularını yanıtladı.

Hollanda'nın Lahey kentinde düzenlenen 
NATO Devlet ve Hükümet Başkanları 
Zirvesi sonrasında gündeme gelen NATO 
üyesi ülkelerin savunma harcamaları 
taahhütlerinde güncelleme yapılmasına 
ilişkin kararın sorulması üzerine 
kaynaklar, Türkiye'nin, savunma 
harcamaları taahhüdü kapsamında, 
halihazırda uygulanan yüzde 2'lik hedef 
kriterinin üzerinde olduğunu söyledi.

Bakanlık kaynakları, şöyle devam etti:

"Türkiye, İttifak'ın en büyük ikinci 
ordusuna sahip olarak NATO harekat ve 
misyonlarına kuvvet katkısı sağlayan ilk 
beş ülke arasındadır. Kendisine tahsis 
edilen kabiliyet hede�erinin tamamını 
karşılamış durumdadır. İlave olarak 
savunma bütçemizi artırmaya devam 
ediyor, savunma sanayimize ve araştırma 
geliştirme yeteneklerimize yatırım 
yapmayı sürdürüyoruz. Bu kapsamda, 
öncelikli olarak hava savunma 
sistemimize (Çelik Kubbe) yatırım 
yaparak katmanlı hava savunma sistemini 
tüm ülkemize yaymayı planlıyoruz. 
Ayrıca, hipersonik, balistik ve seyir füze 
sistemleri, uçak, gemi, tank, insansız 
kara, deniz ve hava sistemleri, yeni nesil 
uçak gemisi ve �rkateynlere yatırım 
yaparak silahlı kuvvetlerimizi 
güçlendirmeye ve savunma kapasitemizi 
artırmaya devam ediyoruz. Diğer tara�an 
NATO Washington Anlaşmasının 3'üncü 
maddesi gereği Silahlı Kuvvetlerimizi 
daima hazır bulunduruyoruz. 
Sorumlu ve güvenilir bir NATO üyesi 
olan Türkiye, yükümlülüklerini yerine 
getirme konusunda sarsılmaz bir 
kararlığa sahiptir."

Milli Savunma Bakanı Yaşar Güler'in, 
NATO Zirvesi sırasında Hollandalı 
mevkidaşı ile imzaladığı niyet beyanının 
kapsamına ilişkin sorular üzerine 
kaynaklar, "Söz konusu niyet beyanı 
Lahey'de icra edilen NATO Devlet ve 
Hükümet Başkanları Zirvesi vesilesi ile 24 
Haziran'da imzalanmıştır. İki ülke 
Savunma Bakanları ve üst düzey 
görevlileri arasında karşılıklı ziyaretleri 
artırma, ilgili makamlar arasında 
savunma meseleleri üzerine müşterek 
danışmanlık, askeri politika görüşmeleri 
icra etme isteklerini beyan etmişlerdir." 
ifadelerini kullandı.

İsrail ile İran çatışması

Bakanlık kaynakları, ateşkes kararı alınan 
İran ve İsrail arasındaki çatışmalara 
ilişkin sorular üzerine şu 

Tara�ar arasında sağlanan ateşkesi 
memnuniyetle karşılıyor ve kalıcı 
ateşkesin sağlanmasını temenni 
ediyoruz. Bölgedeki gelişmeleri 
yakından takip etmekteyiz. Türkiye, 
uluslararası hukuk ve devletlerin 
egemenlik haklarına saygı 
çerçevesinde, çatışmaların 
durdurulması ve gerçek barışın tesisi 
için tüm tara�arla diyalog kanallarını 
açık tutmaktadır."

Suriye'de kiliseye gerçekleştirilen 
terör saldırısı

Suriye'nin başkenti Şam'daki Mar 
İlyas Kilisesi'ne gerçekleştirilen terör 
saldırısına ilişkin soruları da 
yanıtlayan kaynaklar, şunları anlattı:

"Suriye’nin başkenti Şam'ın Duveyla 
bölgesinde bulunan Mar İlyas 
Kilisesi'ne 22 Haziran'da terör örgütü 
DEAŞ tarafından gerçekleştirilen 
hain saldırıyı şiddetle kınıyoruz. Bu 
alçakça saldırıda hayatını 
kaybedenlerin yakınlarına baş 
sağlığı, yaralılara acil şifalar 
diliyoruz. 

Terör örgütü DEAŞ'ın, Suriye'nin 
toplumsal barışını ve birliğini hedef 
alan bu eylemi, tüm insanlığa karşı 
işlenmiş bir suçtur. Suriye halkının 
yanındayız ve onlarla dayanışma 
içerisindeyiz. Tüm unsurlarıyla 
Suriye halkının saldırganlara ve 
Suriye'nin düşmanlarına karşı birlik 
içerisinde olması, onların 
provokasyonlarını boşa çıkarması 
oldukça önemlidir. DEAŞ ile 
mücadele için kurulacak harekat 
merkezinde görev yapacak 
personelimizi daha önce Suriye'ye 
göndermiştik. DEAŞ terör örgütüne 
karşı bölge ülkelerinin müşterek 
mücadele edebileceği bir yapı 
oluşturulacak. Ülkemizde olduğu 
gibi Suriye'de de terör belasının sona 
ermesi için var gücümüzle işbirliğine 
devam edeceğiz. Suriye'de 
istikrarsızlık yaratmaya ve Suriye'yi 
yeniden kargaşaya sürüklemeye 
çalışanlara Suriye hükümeti müsaade 
etmeyecektir. Biz de onlara bu 
konuda gereken desteği vereceğiz."

Bakanlık kaynakları, terör örgütü 
PKK'nın silah bırakma sürecindeki 
son duruma ilişkin sorular üzerine 
ise, "Bölücü terör örgütü PKK'nın 
silah bırakma ve fesih süreci, 
devletimizin ilgili kurumları 
tarafından büyük bir dikkatle 
yönetilmekte ve takip edilmektedir. 
Türk Silahlı Kuvvetlerimiz, 
ülkemizin güvenliğinden taviz 
vermeden gerekli tedbirleri alarak 
sürecin başarıyla tamamlanması için 
her türlü gayreti göstermeye devam 
etmektedir." ifadelerini kullandı.

MSB: Çelik Kubbe hava savunma sistemini 
tüm ülkemize yaymayı planlıyoruz

M

MSB, "(Çelik Kubbe) Hava savunma sistemimize yatırım yaparak, 
katmanlı hava savunma sistemini tüm ülkemize yaymayı planlıyoruz." 
açıklamasında bulundu.
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TİKA'dan yapılan yazılı açıklamaya 
göre, kurum, Gürcistan'da mesleki 
eğitimin güçlendirilmesi amacıyla 

destek verdiği bir projeyi daha tamamladı.

Gürcistan'ın İmereti bölgesinde yer alan 
SPEKTRİ Devlet Meslek Okulu Sachkhere 
Şubesi bünyesinde inşa edilen Ahşap 
İşleme ve Kaynakçılık Atölyeleri, 
düzenlenen törenle hizmete açıldı.

Açılış törenine Okul Müdürü Mate 
Takidze ev sahipliği yaparken TİKA 
Başkan Yardımcısı Dr. Ümit Naci 
Yorulmaz, Gürcistan Milli Eğitim 
Bakanlığı Mesleki Eğitim Dairesi Başkanı 
Tamar Kvinikadze, TİKA yetkilileri, 
eğitimciler ve kursiyerler katıldı.

Törende konuşan Yorulmaz, projenin 
yalnızca �ziki altyapıdan ibaret olmadığını 
aktardı.

"SPEKTRİ Sachkhere Şubesi'nde açtığımız 
bu atölyeler, gençlerin sadece teknik bilgi 
edinmelerini değil, aynı zamanda kendi 
potansiyellerini keşfetmelerini 
sağlayacaktır." diyen Yorulmaz, bu 
projenin yerel kalkınmayı desteklemekle 
kalmadığını aynı zamanda 
Gürcistan-Türkiye dostluğunun sahadaki 
güçlü yansımalarından biri olduğunu dile 
getirdi.

Yorulmaz, TİKA olarak amaçlarının insan 
odaklı, sürdürülebilir ve kalıcı katkılar 
sunma, hayata geçen bu projenin de 
bunun güzel bir örneği olduğunu aktardı.

Proje kapsamında SPEKTRİ Sachkhere 
Şubesi'ne iki ayrı, tam donanımlı meslek 
atölyesi kazandırıldı.

Gürcistan'ın ikinci büyük şehri Kutaisi'de 

yer alan Akaki Tsereteli Devlet Üniversitesi 
bünyesindeki Türkoloji Bölümü, TİKA'nın 
katkılarıyla modern bir eğitim ortamına 
kavuşturuldu.

Yenileme projesi kapsamında, bölümde yer 
alan dersliklerin ve öğretmenler odasının 
tadilatı gerçekleştirildi, eğitim mobilyaları 
yenilendi ve bölüme akıllı tahta, bilgisayar 
gibi modern eğitim teknolojileri 
kazandırıldı. Bu sayede öğrencilerin 
modern bir ortamda eğitim görmeleri, 
öğretim üyelerinin de verimli ve teknolojik 
altyapıya sahip alanlarda çalışmaları 
sağlandı.

Projenin tamamlanmasının ardından 
gerçekleştirilen açılış törenine, Yorulmaz, 
Rektör Yardımcıları Dr. Ekaterine 
Gaçeçiladze, Meki Gachechiladze ve Sergo 
Svanadze, projenin ev sahibi Türkoloji 
Bölümü öğretim üyesi Giga Kamuşadze, 
Türkoloji öğretim üyeleri, Türkoloji 
öğrencileri ve üniversite mensupları katıldı.

Yorulmaz, Türkoloji Bölümünün yalnızca 
akademik bir alan değil, iki ülke arasında 
köprü kuran bir değer olduğunu söyledi.

Üniversite Rektör Yardımcısı Dr. Ekaterine 
Gaçeçiladze de törende yaptığı konuşmada, 
Türkoloji Bölümünün �ziki altyapısının 
modernize edilmesinden büyük 
memnuniyet duyduklarını aktardı.
"Bölümümüz hem kültürel hem akademik 
açıdan son derece stratejik bir misyona 
sahiptir. TİKA'nın desteğiyle gerçekleşen 
bu yenileme sayesinde öğrencilerimiz çok 
daha modern şartlarda eğitim görecek, 
hocalarımız da daha donanımlı bir çalışma 
ortamına kavuşacaktır." diyen Gaçeçiladze, 
Türkoloji Bölümüne sağlanan bu katkıdan 
dolayı Türkiye'ye ve TİKA'ya teşekkür etti.

Ti�is 169. Kamu Okulu'nda STEM Sınıfı 
Kuruldu

TİKA, Ti�is 169. Kamu Okulu'nda modern 
bir Bilim, Teknoloji, Mühendislik ve 
Matematik (STEM) sınıfı kurulmasına 
destek verdi. Bu sınıf, teknolojik imkanlara 
erişimi olmayan öğrencilere 21. yüzyıl 
becerileri kazandırmayı hede�iyor.
Sınıfın açılış törenine, Yorulmaz, 

TİKA, farklı sektörlerde Gürcistan ile 
işbirliğini artırmaya devam ediyor
Türk İşbirliği ve Koordinasyon Ajansı Başkanlığı 
(TİKA), stratejik ortaklık ve iyi komşuluk ilişkileri 
çerçevesinde farlı sektörlerde Gürcistan ile işbirliğini 
artırmayı sürdürüyor.

Türkiye'nin Ti�is Büyükelçisi Ali Kaan 
Orbay, Gürcistan Milli Eğitim Bakan 
Yardımcısı Tamar Makharaşvili, okul 
yöneticileri, öğretmenler ve öğrenciler 
katıldı.

Yeni oluşturulan STEM sınıfı, çağın 
gerektirdiği dijital okuryazarlık, yaratıcılık, 
analitik düşünme ve takım çalışması gibi 
becerileri geliştirmeye yönelik olarak 
tasarlandı. Kodlama, robotik, mühendislik 
ve problem çözme gibi disiplinlerde eğitim 
sunacak bu sınıf, öğrencilerin ulusal ve 
uluslararası bilimsel yarışmalara 
hazırlanmasına da katkı sağlayacak.

TİKA, Gürcistan'ın kırsal bölgelerinde 
yaşayan gaziler ve ailelerine yönelik sağlık 
hizmetlerini desteklemek amacıyla modern 
tıbbi cihazlarla donatılmış bir mobil klinik 
aracını Gürcistan Gazi İşleri Müdürlüğüne 
teslim etti.

Tören, Gazi İşleri Müdürü Tümgeneral Koba 
Kobaladze'nin ev sahipliğinde, TİKA Başkan 
Yardımcısı Yorulmaz, Büyükelçi Orbay ve 
Gürcistan Sağlık Bakanı Mihail 
Sarjveladze’nin katılımıyla gerçekleşti.

Klinik; portatif ultrason, EKG, 
biyomikroskop, tansiyon aletleri ve acil 
müdahale çantalarıyla donatıldı. Jeneratör 
desteğiyle elektrikten bağımsız çalışabilen 
araç, 70 bin gazi ve aile bireyine doğrudan 
hizmet sunacak.

Yorulmaz, projenin Türkiye-Gürcistan 
dostluğunun sahadaki güçlü bir yansıması 
olduğunu vurguladı.

Kobaladze, TİKA'ya teşekkür ederek 
projenin "kırsalda yaşayan gaziler ve 
aileleri için büyük bir adım" 
olduğunu belirtti.

TİKA, Gürcistan'daki engelli 
bireylerin sosyal hayata katılımını 
artırmaya yönelik projelerine bir 
yenisini daha ekledi.

2002'de engelli çocukların 
ebeveynleri tarafından kurulan 
Ebeveynler Köprüsü Derneği, 
TİKA'nın desteğiyle hayata geçirilen 
Müzik Terapi Odası sayesinde özel 
gereksinimli bireylerin 
rehabilitasyon sürecine güçlü 
katkılar sunmaya devam ediyor.

Yorulmaz, Gürcistan ziyareti 
kapsamında geçen yıl TİKA 
tarafından desteklenen bu özel terapi 
alanını ziyaret etti.

Ziyaret sırasında çocuklar mini bir 
konser vererek hem müzikteki 
gelişimlerini hem de duygusal 
kazanımlarını sergiledi.

Çocukların müzikle kurduğu bağa ve 
yaşadıkları gelişime doğrudan 
tanıklık eden Yorulmaz, onların 
resim yapmaya olan ilgisine 
istinaden terapötik sanat 
etkinliklerinde kullanılmak üzere 
çeşitli resim malzemeleri hediye etti.
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DEİK Türkiye Avrupa İş 
Konseyleri Koordinatör Başkanı 
Yalçındağ'dan "Schengen" 
açıklaması

ış Ekonomik İlişkiler 
Kurulundan (DEİK) yapılan 
açıklamada görüşlerine yer 

verilen DEİK Türkiye Avrupa İş Konseyleri 
Koordinatör Başkanı Mehmet Ali Yalçındağ, 
Türk iş insanları, profesyonelleri ve 
öğrenciler başta olmak üzere Schengen vize 
süreçlerinde yaşanan problemlere ilişkin, 
mevcut savaş ve gerilimler sebebiyle 
dünyanın sürüklendiği belirsizlik 
döneminin herkesi huzursuz ettiğini 
vurguladı.

Yalçındağ, ticari ve ekonomik bağların 
zedelenmemesi adına bölgesel işbirliklerine 
inandıklarını ve Avrupa Birliği (AB) ile 
Türkiye ilişkilerine hiç olmadığı kadar önem 
verdiklerini kaydetti.

Savaşların ve bölgeyi çevreleyen yüksek 
gerilimin hem siyasi hem de ekonomik 
açıdan muhtemel etkilerini göz önünde 
bulundurduklarına dikkati çeken Yalçındağ, 
şu değerlendirmelerde bulundu:

"Türkiye-AB ilişkilerinin önemini her alanda 
vurgulamaya çabalıyoruz. DEİK Türkiye 
Avrupa İş Konseyleri olarak da bu önemi 
göstermek niyetiyle yoğun tempoda ticari 
diplomasi faaliyetleri gerçekleştiriyoruz ama 
vize meselesi artık konuşmaktan sıkıldığımız 
bir başlık ve aşmaya çalışmaktan 
yorulduğumuz bir bariyer haline geldi. 

AB Türkiye Delegasyonu Başkanı Büyükelçi 
�omas Hans Ossowski'nin bugün basına 
yansıyan ve 'Türklerin vize için beklemesi 
utanç verici' başlığını taşıyan açıklaması geç 
kalınmış bir açıklama olsa da mutluluk 
verici. Ossowski'nin de ifade ettiği gibi, 
istikrarsızlık, savaş, kriminal etkiler ve diğer 
tüm olumsuzluklara rağmen Avrupa'ya 
rahatça seyahat edebilen ülke vatandaşlarına 
bakıldığında, Türk insanının hala vize 
sorunundan dolayı Avrupa'ya rahatça 
seyahat edememesi yalnızca utanç verici 
değil, ilişkilerimizi, geleceğe dair 
umudumuzu, AB'nin kurumsal yapısını ve 
çağın gerekliliklerine yönelik çabalarımızı 
zedeleyen kronikleşmeye başlamış bir 
problemdir."

"Evrensel ilkeler gündelik siyasi olaylara 
malzeme edilmemeli"

Yalçındağ, Türkiye'nin vize serbestisi 
konusunda asıl önemli engelin Avrupa'nın 
isteksizliği olduğuna vurgu yaptı.

Türkiye'nin vize serbestisi için karşılaması 
gerektiği ifade edilen son 6 kritere dikkati 
çeken Yalçındağ, "Bu kriterler bir yana, 
AB'nin bürokratik yapısına pek çok açıdan 
entegrasyonu mümkün olmayan, ancak vize 
serbestisinden yararlanan ülkeler örnek 
alındığında, maalesef ortaya çıkan tablo 
sorunun çözümüne yönelik Avrupalı 
dostlarımızın isteksizliğini gösteriyor." 
ifadelerini kullandı.

Yalçındağ, her görüşmede, toplantıda ve 
açıklamada ele alınan kurumsal ve evrensel 
ilkelerin herkes için eşit düzeyde uygulanmasını 
ve bu ilkelerin gündelik siyasi olayları 
yorumlarken basit enstrümanlara 
dönüştürülmemesini arzu ettiklerini aktararak, 
"Artık geçtiğimiz on yılların yersiz 
korkularından ve kalıplarından sıyrılmalıyız. 
Eğer sıyrılamazsak dünyanın karşı karşıya 
kaldığı krizleri fırsata çevirmek bir yana, bu 
krizlere kapılırız." açıklamasında bulundu.

"Avrupalı dostlarımız meseleyi daha gür bir 
sesle ele almalı"

Yalçındağ, AB ve Türkiye'nin önünde ekonomik 
ve ticari alanda bir dizi fırsat bulunduğuna 
işaret ederek, şunları kaydetti:

"Türk �rmaları artık Avrupa başta olmak üzere 
birçok bölgede yatırımcı konumunda ve ciddi 
istihdam sağlıyor. AB ülkelerinde 34,2 milyar 
dolar sermayemiz var. Türkiye ile AB arasında 
göç politikalarında da işbirliği var. Nitelikli iş 
gücü ve dijital dönüşüme hızlı adaptasyonuyla 
Türkiye, AB için çok önemli bir ortak. 
Enerjiden, ulaştırmaya, savunma sanayi 
sektöründen, dijital teknolojilere, üçüncü 
ülkelerde işbirliğinden inşaat ve altyapı 
projelerine kadar her bir başlık adeta bizim vize 
meselesini çözmemizi bekliyor.

Yaşadığımız çağ ise belirsizlikler getirmesi 
sebebiyle ezberlerin bozulduğu ve yeni 
gerekliliklerin ortaya çıktığı bir çağdır. Bu 
gerekliliklerin başında ise bölgesel işbirlikleri 
geliyor. Bu işbirliklerinin en güzel 
örneklerinden biri de geçmişin birikimi ve 
geleceğin fırsatları ele alındığında Türkiye ve 
AB ilişkileri olmalı ancak vize meselesi olarak 
adlandırdığımız bu kısır döngü ülkelerimizi 
çağın gerekliliklerine karşı atıl bırakıyor. 
Anadolu'da bu olayı yorumlarken 
kullanılabilecek çok güzel bir deyim var: 

'Temcit pilavı gibi ısıtıp ısıtıp öne sürmek.' 
Maalesef, iş dünyası temsilcileri olarak Avrupalı 
kamu ve özel sektör temsilcileriyle hangi 
vesileyle bir araya gelsek, büyük hevesle 
ajandalarımızda bulunan başlıklar öncesinde 
vize meselesini masaya yatırıyor ve temcit pilavı 
gibi ısıtıp ısıtıp vaktimizi bu meseleyle 
harcıyoruz."

Mehmet Ali Yalçındağ, AB Türkiye Delegasyon 
Başkanı Ossowski'nin açıklamalarının oldukça 
önemli olduğunun altını çizerek, "Kısa süre 
sonra mevcut görevinden ayrılacak Sayın 
Büyükelçi gibi yeni atanacak temsilciyi, 
Türkiye'de bulunan AB üyesi ülkelerin 
diplomatik misyonlarını ve özellikle iş dünyası 
temsilcileri olmak üzere Avrupalı tüm 
dostlarımızı bu meseleyi daha gür sesle ele 
almaya davet ediyorum. Bu vesileyle de Sayın 
Ossowski'ye görevi süresi boyunca yapmış 
olduğu çalışmalardan ve işbirliğinden dolayı 
teşekkür ediyorum." ifadelerini kullandı.

D

Türkiye'nin katkılarıyla KKTC'de 
"İletişim Eğitim Programı" 
düzenlendi

D

Türkiye Cumhuriyeti Cumhurbaşkanlığı İletişim 
Başkanlığı ile Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti 
(KKTC) Dışişleri Bakanlığı işbirliğinde "İletişim 
Eğitim Programı" düzenlendi.

DEİK Türkiye Avrupa İş Konseyleri Koordinatör Başkanı Yalçındağ, 
Türkiye-AB ilişkilerinin önemini her alanda vurgulamaya çabaladıklarını 
belirterek, "Vize meselesi artık konuşmaktan sıkıldığımız bir başlık haline 
geldi." ifadelerini kullandı.

ışişleri Bakanlığı Uğur Umar 
Konferans Salonu'nda 
gerçekleştirilen "İletişim 

Eğitim Programı"nın açılışında, 
KKTC Dışişleri Bakanı Tahsin 
Ertuğruloğlu, Türkiye'nin Le�oşa 
Büyükelçisi Ali Murat Başçeri ve 
Türkiye Cumhuriyeti 
Cumhurbaşkanlığı İletişim 
Başkanlığı, Stratejik İletişim ve Kriz 
Yönetimi Dairesi Başkanı Doç. Dr. 
Bora Bayraktar konuşma yaptı.

KKTC Dışişleri Bakanı Ertuğruloğlu, 
konuşmasında, Kıbrıs Türk halkının 
yıllarca dünyadan soyutlanarak, 
kendi içine kapanmış olarak 
yaşamaya zorlandığına dikkat 
çekerek, her alanda Türkiye'nin 
yardımını gördüklerini ifade etti.

Kıbrıs Türk halkının haklı 
mücadelesinde iletişimin önemine 
işaret eden Ertuğruloğlu, "Bir BRT 
neden TRT olmasın, Türk Ajansı 
Kıbrıs neden Anadolu Ajansı 
olmasın. İletişimin bu kadar önemli 
olduğu ve dezenformasyonun bu 
kadar tehlike arz ettiği dünyada çok 
daha etkin iletişim unsurlarını 
öğrenip, bunları uygulama noktasına 
gelmemiz şarttır." diye konuştu.

Türkiye'nin Le�oşa Büyükelçisi 
Başçeri de İsrail ile İran arasında 
devam eden çatışmalarda iki tara�an 
gelen açıklamaların doğruluğunun 
anlaşılması için iletişimin önemli 
olduğunu vurgulayarak, Türkiye 
Cumhuriyeti Cumhurbaşkanlığı 
İletişim Başkanlığının edindiği 
tecrübenin ve bilgi birikiminin, 

KKTC'deki bu alanda faaliyet 
gösterenlere aktarılmasının faydalı 
olacağını söyledi.

Cumhurbaşkanlığı İletişim 
Başkanlığı, Stratejik İletişim ve Kriz 
Yönetimi Dairesi Başkanı Bayraktar 
ise günümüzde kamu diplomasisi 
ve kurumsal iletişim kavramlarının 
daha önce hiç olmadığı kadar 
önem kazandığını yakından 
gördüklerini belirterek, kamu 
diplomasisi ve kamusal iletişim 
konularında gerekli bilince sahip 
olmanın gerekliliğini vurguladı.

Dezenformasyonun sosyal medya 
üzerinden önemli bir silah olarak 
kullanıldığına işaret eden 
Bayraktar, bu durumun diplomasi 
ve habercilik ekseninde bilinçli 
olarak ele alınması gerektiğini dile 
getirdi.

Konuşmaların ardından başlayan 
"İletişim Eğitim Programı"nda 
katılımcılara, "Kamu Diplomasisi", 
"Kriz Anlarında İçerik Yönetimi", 
"Yapay Zeka", "Sosyal Medyanın 
Doğru Kullanımı ve 
Dezenformasyonla Mücadele" ile 
"Kurumsal İletişim" başlıklarında 
bilgi verildi.
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umhurbaşkanlığı Savunma Sanayii (SSB) 
Başkanı Haluk Görgün, Hollanda'nın 
Lahey kentinde düzenlenen NATO 

düzenlenen NATO Zirvesi marjında 
değerlendirmelerde bulundu.

Türk savunma sanayisindeki �rmalarla birlikte iki 
senedir NATO zirvelerine katıldıklarını belirten 
Görgün, "Bu sene de yine aynı şekilde aktif olarak 
katılıyoruz. SSB'de NATO ile ilgili bir birim 
kurarak şirketlerimizin NATO'daki faaliyetlerde 
daha fazla yer almasını sağlamaya çalışırken diğer 
tara�an NATO tarafındaki görünürlüğümüzü de 
artırmaya gayret gösteriyoruz." dedi.

Görgün, SSB'nin NATO'daki tüm çalışma 
gruplarının içinde yer aldığını vurgulayarak, 

"Bu çalışma gruplarından bazılarına da liderlik 
ediyoruz. Örneğin Tedarik Zinciri Güvenliği alt 

edarik Zinciri Güvenliği alt çalışma 
grubunun tüm NATO üyelerinin 
arasındaki başkanlığını SSB'deki bir 
arkadaşımız yürütüyor." diye 
konuştu.

çalışma grubunun tüm NATO üyelerinin 
arasındaki başkanlığını SSB'deki bir arkadaşımız 
yürütüyor." diye konuştu.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın son 20 
yılda ortaya koyduğu iradeyle çok ciddi bir 
üretim kapasitesine ulaşıldığının altını çizen 
Görgün, "Kendi platformlarımızı ve 
platformlarımızın içinde yer alan alt sistemleri, 
yerli ve milli üretir duruma geldik. 

Tabii bu üretme çevikliği, üretim hızı, üretim 
kapasite artırma çevikliği, dünyanın şu sıralar 
geçtiği konjonktürel süreçle de bakıldığı zaman, 
özellikle NATO'da da en üst seviyede, Genel 
Sekreter seviyesinde bir farkındalık oluşturdu." 
değerlendirmesinde bulundu.

Görgün, NATO Genel Sekreteri Mark Rutte ile 
hem Ankara'da hem Brüksel'de uzun görüşmeler 
yaptığını belirterek, şöyle devam etti:

"(Rutte) Bu farkındalığı da (NATO Zirvesinde) 
bu sabahki kendi demecinde de ifade etti. Daha 
evvel de birkaç defa ifade etmişlerdi. Biraz evvel 
Savunma Sanayisi Forumu'nun açılışını Sayın 
(AB Komisyonu Başkanı Ursula) von der Leyen 
birlikte yaptılar. Oradaki konuşmasında da yine 
ifade etti."

Görgün, "SSB olarak özellikle şirketlerimizin 
açılacak işbirlikleri, yapılabilecek faaliyetler, 
katkı sağlayabileceğimiz proje oluşturma ve 
tedarik süreçlerinde yer almalarıyla ilgili 
gayretlerimizi ortaya koyuyoruz." dedi.

NATO'nun düzenlediği birçok etkinliği, 
Türkiye'de yapılması için davet ettiklerine 
dikkati çeken Görgün, "Multidomain 
Operations" ve "Innovation Continuum" 
etkinliklerinin bunlardan bazıları olduğunu 
söyledi.

Görgün, "Birçok çalışmada Türkiye'deki üretim 
kapasitesinin ve altyapının farkındalığının son 
zamanlardaki bazı davetlerde şirketlerimizin 
çalışma gruplarına davet edilmesiyle 
gözlemliyoruz. En son Aselsan şirketimiz, 
NATO'nun NATO Destek ve Tedarik Ajansı 

(NSPA) tarafından hava savunma 
mimarisinin oluşturulması ile ilgili 5 şirketin 
davet edildiği bir çalışma grubuna davet 
edildi." ifadelerini kullandı.

SSB Başkanı Görgün, "Türk şirketlerinin 
NATO'daki ihalelerde katılma sayısı ve iş alma 
sayıları da arttı. Biz özellikle üretim çevikliği, 
genç ve dinamik üretim gücümüzle birlikte 
mütte�klik ruhuna uygun bir şekilde daha 
fazla katkı sağlayacağımızı biliyoruz. 

NATO'da bu farkındalık da daha fazla 
oluşmaya başladı." tespitinde bulundu.

Görgün, yarınki zirve kapsamında çeşitli 
etkinliklere konuşmacı olarak davet edildiğini 
belirterek, "Biz üretim kapasitemizi, hızımızı, 
Türkiye'deki çevikliği ve fırsatları anlatmaya 
gayret göstereceğiz. Tüm NATO üyelerine ve 
mütte�klerimize faydalı olacak bir zirve 
olmasını temenni ediyorum." 
değerlendirmesini yaptı.

SSB Başkanı Görgün: Türk savunma sanayisindeki üretme 
çevikliği NATO'da da en üst seviyede farkındalık oluşturdu

C

hracatçı birliklerinde Nisan 2026’da yapılması 
planlanan başkanlık seçimi yarışı erken başladı. 
Bu kapsamda Türk hazır giyim sektörünün 

amiral gemisi olan İstanbul Hazır Giyim ve 
Konfeksiyon İhracatçıları Birliği’nde (İHKİB), 
seçimli genel kurul için geri sayım başladı.

İş insanı Mustafa Paşahan, 2026’da görev süresi sona 
erecek olan Mustafa Gültepe’den boşalacak İHKİB 
başkanlığına adaylığını açıkladı. Daha önce sanayici 
Timur Bozdemir de aday olduğunu açıklamıştı. 
Halen İHKİB Başkan Yardımcılığı görevini yürüten 
Mustafa Paşahan’ın adaylığı, aynı zamanda Türkiye 
İhracatçılar Mec-lisi (TİM) Başkanlığını da yürüten 
Mustafa Gültepe ile 20’ye yakın sektör derneğinin 
temsilcisi ve sektörden isimlerinin katılımıyla 
düzenlenen toplantıda açıklandı.

“Maliyet baskımız devam ediyor”

Türkiye’de ilklere imza atan hazır giyim 
endüstrisinin, gelenekleri ve demokrasi kültürüyle 
de birçok sektöre örnek olduğunu söyleyen TİM 
Başkanı Mustafa Gültepe, “Yönetim kurulumuzdaki 
arkadaşlarımızın her biri İHKİB Başkanlığı görevini 
başarıyla yürütecek yetkinliğe sahip. Bu konuda 
hiçbir şüphe duymuyorum.

Elbette sektör de kendi içinde istişare ediyor. İşte o 
istişarelerin sonucunda yeni dönem için yıllardır 
İHKİB’de birlikte görev yaptığımız Mustafa 

Paşahan’ın ismi öne çıktı.
Mustafa Paşahan, sahayı çok iyi biliyor, çünkü 
�rmaların nabzını birebir tutuyor” 
dedi. Paşahan’ın kurumsal olarak da büyük bir 
birikime sahip olduğunu ifade eden Gültepe, “Üç 
yılda 150 ülkeden yaklaşık 200 bin alıcıyı 
�rmalarımızla buluşturduğumuz, Avrupa’nın en 
büyük hazır giyim fuarı IFCO’nun sektöre 
kazandırılmasında canla başla çalıştı. Her yeni 
organizasyonda IFCO’nun marka değerini artıracak 
işler yapıyor.

Hazır giyim endüstrisi bugün ikiz dönüşümün en 
hızlı gerçekleştirildiği sektörlerin başında geliyor. 
Yeni dönemde bu hızın kesilmemesi, aksine daha 
artması gerekiyor” diye konuştu. Avrupa pazarında 
ithalat artışına karşılık Türk hazır giyim sektörünün 
bu pazarda kayıp yaşadığı hatırlatılması üzerine 
Gültepe, “Maliyet baskımız devam ediyor. 
Rakiplerimize göre çok pahalı konumdayız. 
Bugünden önlem alınmazsa üretimde küçülen 
ülkelerden olacağız” yorumunu yaptı.olacağız” 
yorumunu yaptı.

“Bu zor dönemde birlik olmak çok daha önemli”

Mustafa Paşahan da konuşmasında hazır giyim 
endüstrisinin rekabetçiliği için stratejik öneme 
sahip bir dönüşüm sürecinin tam ortasında 
olduğunu söyledi.

Dönüşümü başarıyla tamamlayabilmek için 
KOBİ’leri işin içine katmak gerektiğini vurgulayan 
Paşahan, şunları söyledi: “KOBİ’lerin dönüşüm 

süreci için kamunun farklı �nansal destek  
mekanizmalarını devreye alması gerekiyor. 
Bankalarla özel �nansman modelleri geliştirmemiz 
büyük önem taşıyor. Biz, bütün bu konuları 
çalıştık, çalışıyoruz. Bugün �yat odaklı rekabette 
sektör olarak zorlanıyoruz. Tasarımın, yüksek 
teknolojinin, inovasyonun ve markalaşmanın 
imkânlarını maksimum düzeyde kullanarak hazır 
giyim ihracatında halen 20 dolar civarında olan 
kilogram birim değerini 40 dolara çıkaracağız. Son 
iki yıldır konjonktürel nedenlerden kaynaklanan 
zorlukları hepimiz biliyoruz.

Bu zor dönemde bir olmak, birlik olmak, 
dayanışmak, bireysel hesapları bir kenara bırakıp 
sektör için tek yürek olmak her zamankinden daha 
büyük önem taşıyor. Tek yürek, tek ses olduğumuz 
sürece çözemeyeceğimiz sorun, aşamayacağımız 
engel, ulaşamayacağımız hedef olmadığına 
inanıyorum. Onurlu, bir o kadar da ağır bir 
sorumluluğa aday olduğumu biliyorum. 
Sektördeki 30 yıllık birikimime, kurumsal 
deneyimime güveniyorum. Elbette bu bir takım 
oyunu. Yönetim kurulu üyelerimizin, birlik ve 
derneklerimizin desteği bu dönemde en büyük 
gücüm olacak.”

Hazır giyimde 20 dernek “adayımız Paşahan” dedi
 TİM Başkanı Mustafa Gültepe ile birlikte Mustafa 
Paşahan’ın adaylığını destekleyen isimler şöyle; 
İHİB Başkanı Başkanı Ahmet Hayri Diler, İDMİB 
Başkanı Çetin Tecdelioğlu, İSO Başkan Yardımcısı 
İrfan Özhamaratlı, TİM Yönetim Kurulu Üyesi 
İbrahim Pektaş, BATİAD Başkanı Bekir Taner 

Ateş, BMD Başkanı Sinan Öncel, ÇSD Başkanı 
Ender Doğan, KYSD Başkanı Murat Özpehlivan, 
DIŞDER Başkanı Birol Sezer, GÜSİAD Başkanı 
Tarkan Akyüz, LASİAD Başkanı Gıyaseddin 
Eyyüpkoca, MASTÖB Başkanı Nazife Özdemir, 
MESİAD Başkanı Gürbüz Oruç, MİAD Başkanı 
Yunus Aktaş, Moda ve Hazır Giyim Federasyonu 
Başkanı Hüseyin Öztürk, MTD Başkanı Belma 
Özdemir, OTİAD Başkanı Allam Çi�çi, ÖNSİAD 
Başkanı Ekrem Kap, ÖRSAD Başkanı Fikri Kurt, 
Pütürge Eğitim Vakfı Başkanı Hasan Hüseyin 
Şener, TGSD Başkanı Ümit Özüren, TİGSAD 
Başkanı Eşref Geyik, TİHCAD Başkanı Ergin 
Aydın, TRİSAD Başkanı Mustafa Balkuv, 
Türk–Amerikan İşadamları Derneği Başkanı 
Süleyman Ecevit Sanlı ve ZETSİAD Başkanı Uğur 
Çakar.

Dünya'ya teşekkür

Mustafa Gültepe, 16 Haziran 2025 tarihinde 
“Sanayici arsasını satışa çıkarsa da alıcı yok” başlığı 
ile yayımlanan haberin kamuoyunda büyük ses 
getirdiğini belirterek, “Hazır giyim sektörünün 
DÜNYA’ya bir teşekkür borcu var” dedi.

İ

çişleri Bakanlığı Sivil Toplumla İlişkiler Genel 
Müdürlüğü işbirliğiyle Hukuki Araştırmalar 
Derneğince (HUDER) gerçekleştirilen 

"Türkiye'nin Sivil Anayasa Yolculuğu Projesi"nin 
kapanış töreni, TBMM Başkanı Numan 
Kurtulmuş'un katılımıyla düzenlendi.

Meclis Tören Salonu'ndaki program, saygı 
duruşunda bulunulması ve İstiklal Marşı'nın 
okunmasıyla başladı.

İçişleri Bakanı Yerlikaya, buradaki konuşmasında, 
anayasanın, bir milletin zaman ve tarih karşısındaki 
duruşunu gösterdiğini; aynı zamanda o milletin 
ortak aklını, iradesini ve vicdanını yansıttığını 
belirtti.

Anayasanın yalnızca bir hukuk metninden ibaret 
olmadığını, bir milletin kimlik belgesi niteliğini 
taşıdığını kaydeden Yerlikaya, buna karşın insanın 
ve toplumun zamanla değiştiğine ve dönüştüğüne 
işaret etti.

Yerlikaya, "1982 darbesinin gölgesinde yazılmış bir 
anayasa ile yol yürümek mümkün değildir. Sayın 
Cumhurbaşkanımızın ifade ettikleri gibi, aziz 
milletimiz vesayetin değil milletin anayasasını 
istiyor. Milletin ruhunu yansıtmayan bir anayasayla 
demokratikleşme olmaz." değerlendirmesinde 
bulundu.

Anayasanın, dönemin ihtiyaçlarını ve vatandaşların 
beklentilerini yansıtabilen, hem değerlere hem de 
zamana uyumlu bir yapıda olması gerektiğine 
dikkati çeken Yerlikaya, "İnanıyoruz ki yeni anayasa 

Türkiye Yüzyılı'nın temel taşı olacaktır." diye 
konuştu.

"Milli ve egemen anayasa elzemdir"

HUDER Genel Başkanı Hasan Oymak, törende 
yaptığı konuşmada, Türkiye'nin Sivil Anayasa 
Yolculuğu Projesi hakkında bilgi verdi ve 
gerçekleştirilen faaliyetleri anlattı.

Yıllar içerisinde Anayasa'da yapılan değişikliklerin 
yeni bir anayasa ihtiyacını ortadan kaldırmadığını 
anlatan Oymak, Anayasa'nın yürürlükteki yasalarla 
uyumsuzluk ve çelişki barındırdığını söyledi.

Milli ve egemen bir anayasa hazırlanmasının önem 
taşıdığını vurgulayan Oymak, "Geldiğimiz noktada 
görüyoruz ki bu Anayasa Türkiye'ye dar 

gelmektedir. Türkiye Yüzyılı hede�ne hızla 
giderken Anayasa geride kalmıştır ve milletin 
ihtiyaçlarına cevap verememektedir." ifadesini 
kullandı.

İ

Cumhurbaşkanlığı Savunma Sanayii (SSB) Başkanı Görgün, "(Türk savunma sanayisindeki) Üretme çevikliği, 
üretim hızı özellikle NATO'da da en üst seviyede, Genel Sekreter seviyesinde bir farkındalık oluşturdu." dedi.

TİM Başkanı Mustafa Gültepe: Önlem almazsak, üretimde 
küçülen ülkelerden olacağız
Mustafa Paşahan’ın İHKİB başkanlığına adaylığının açıklandığı toplantıda konuşan TİM Başkanı Mustafa Gültepe, hazır 
giyim sektöründeki maliyet baskısına dikkat çekti. İlk 5 ayda Avrupa pazarında yaşanan kaybın hatırlatılması üzerine Gültepe, 
“Rakiplerimize karşı çok pahalıyız. Önlem almazsak üretimde küçülen ülkelerden olacağız” dedi.

Bakan Yerlikaya: Milletin ruhunu yansıtmayan bir anayasayla 
demokratikleşme olmaz
İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, 1982 darbesinin gölgesinde yazılmış bir anayasa ile yol yürümenin mümkün olmadığını 
ifade ederek, "Milletin ruhunu yansıtmayan bir anayasayla demokratikleşme olmaz." dedi.
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